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Revitalizacija 
kočevskega prostora

Občina Kočevje meri 76.600 
ha. Od celotne površine odpade 
na gozd 62.000 ha, na najboljšo 
kmetijsko zemljo 5.400 ha ostale 
kmetijske in zaraščene površine 
8.300 ha in na poseljene - urba
nizirane površine 900 ha.

Gozdne površine so se na 
račun zaraščanja kmetijske 
zemlje izredno povečale, tako 
da je danes že 80 % vseh zem
ljišč v občini zaraslih z gozdom.

Število vseh prebivalcev je 
18.900, na prostoru Kočevskega 
polja jih živi čez 14.000, ostalo 
na podeželju.

Podeželje izumira; ljudje se še 
vedno izseljujejo. Zato je sta
rostna struktura neugodna.

Opremljenost z infrastrukturo 
je nezadovoljiva.

S strani Medobčinske gospo
darske zbornice Ljubljana, 
Izvršnega sveta socialistične 
republike Slovenije in seveda 
naše občine je dana pobuda za 
celovit strokovni pristop k ure
janju prostora na Kočevskem — 
za REVITALIZACIJO (t.j. oži
vitev oz. obnovo) KOČEV
SKEGA PROSTORA.

Projekt revitalizacije bo 
obravnaval predvsem oživitev 
našega podeželja; da bi ustvarili 
v pokrajini funkcionalno, gospo
darno, humano in estetsko 
okolje, v katerem bodo imeli vsi 
ljudje primerne pogoje za 
bivanje in delo.

Z odpiranjem območij za 
gradnjo, z lociranjem posamez
nih kmetij ni pričakovati razvoja 
in bistvene spremembe v poselit
veni dinamiki podeželja. Pode
želje ima svoje bistvene značil
nosti: manjšo gostoto prebi
valstva, prevladujočo kmetijsko 
in gozdarsko dejavnost. Seveda 
pa to ne pomeni, da prevladuje

kmečko prebivalstvo. Naselja so 
manjša, prisotne so tudi druge 
dejavnosti, družbeni kontakti so 
tesnejši.

Vsi dosedanji poizkusi »reše
vanja« našega podeželja s posa
meznimi »dejanji« (gradnja 
industrijskega obrata, površine 
za individualno pozidavo, posa
mezne kmetije, gradnja infra
strukturnega ali družbenega 
objekta itd.) niso prinesli žalje
nih rezultatov. Vidimo, da je za 
ponovno oživitev našega pro
stora potrebno izdelati projekt, 
v katerega bodo vključene vse 
stroke, ki bodo sočasno obrav
navale vse naloge v prostoru. Le 
tako bomo izboljšali blaginjo 
prebivalstva, dosegli prave 
odnose med družbo, družbeno 
proizvodnjo in naravnim oko
ljem in izbrali način zdravega 
sožitja, ki bo v prid naši občini 
in širšemu prostoru.

Zavedamo se, da revitalizacija 
kočevskega prostora zadeva vsa
kega občana. Odločitve o rezul
tatih študije bodo nujno pred
met pobud in razprav med 
občani, družbeno skupnostjo, 
združenim delom in drugimi 
družbenimi organizacijami.

Na podlagi strokovnih odloči
tev in rezultatov javnih razprav 
bomo prišli do rešitve, ki nam bo 
zagotovila poseljenost našega 
prostora in ustvarila pogoje za 
stalno poseljenost, ustrezen 
dohodek in ustrezno bodočnost 
otrok, pa seveda močnejšo 
gospodarsko podlago in boljšo 
infrastrukturo.

Smatramo, da je le tak pristop 
reševanja našega prostora pri
meren. Želimo, da projekt revi
talizacije kočevskega prostora 
podpre vsak občan in tudi širša 
slovenska javnost.

Alenka Masterl

Učenci kovinarstva in strojništva ter družboslovno-jezikoslovne 
dejavnosti ob zaključku 4. razreda šolanja v Kočevju v šolskem letu 
1986/1987. Večina od njih se je odločila za nadaljevanje izobraže
vanja na višjih oz. visokih šolah.

Ob dnevu borca 
ob dnevu vstaje
Ob tako pomembnem prazniku, kot sta Dan borca in Dan 

vstaje, sc nam misli vračajo na tiste usodne trenutke in zgodo
vinske odločitve, ko je naše‘politično vodstvo, t. j. Komuni
stična partija Jugoslavije, sprejela nepreklicno stališče, da 
pričnejo jugoslovanski narodi, ves proletariat, kmetje, inteli
genca in vsi napredni sloji neizprosen in odločujoč boj z oku
patorjem na vsem ozemlju zasužnjene Jugoslavije.

To je bila silno odgovorna odločitev našega političnega 
vodstva v tedanjem času, saj je znano, da sta poleti 1941 faši
zem in nacizem triumfirala nad zmagami njihovega orožja, ob 
dejstvu, da je bila takrat okupirana malone vsa Evropa.

V štiriletnem žrtvenem boju si je slovenski narod priboril 
neodvisnost, pravico do samoodločbe in lastno ljudsko repu
bliko. V tem boju je naš narod dozorel v aktivno in ustvar
jalno osebnost, ki more in hoče živeti po svojih običajih, 
častno nositi svoje ime in govoriti svoj jezik, razvijati svojo 
kulturo in gospodastvo. Samo takšnemu narodu je priznana 
veljava, da je dragocen, enakovreden tovariš in prijatelj dru
gim narodnim subjektom.

Dan borca in Dan vstaje je vselej priložnost, da si Slovenci 
prikličemo pred oči m premislimo te naše stalnice oz. temeljne 
značilnosti našega sistema. Zavest o skupnem narodnoosvobo
dilnem boju in poznejši skupni socialistični gradnji nas nav
daja s spoznanjem, da nam je SFRJ edino mogoča oblika 
družbenega in narodnega življenja tudi v prihodnosti. Borci 
NOB ne prikrivamo vznemirjenja spričo potrebe, da moramo 
še dandanes ponavljati takšno opredelitev: enotnost narodov 
in narodnosti, medsebojno pomoč in solidarnost, enotnost 
pogledov na našo zunanjo politiko neuvrščenosti ipd. Doga
janja zadnjih časov namreč kažejo, da je razdiralnim silam v 
naši skupnosti uspelo v marsičem skrhati družbene in medna
cionalne odnose. Toda ideje, ki so pred šestinštiridesetimi leti 
delovale ob Dnevu borca in ob Dnevu vstaje, morajo delovati 
tudi danes in v bodoče in naj nikoli ne ugasnejo.

N. K.

Obudili spomin na taborišče smrti
V soboto, 20. junija je bilo na 

pobudo Sekcije interniranih 
otrok pri Občinskem odboru 
ZZB NOV Kočevje prvo sre
čanje interniranih otrok v staro
sti do 15 let, ki so preživeli od 
julija 1942 do septembra 1943 v 
italijanskih taboriščih Rab, 
Gonars in Treviso. Srečanje je 
bilo v obratu družbene prehrane 
Slovenijales — LIK Kočevje s 
precej številčno udeležbo gostov 
in nekdanjih internirancev.

Po podatkih sekcije je bilo iz 
območja občine Kočevje, zlasti 
iz naselij Stari in Novi kot ter 12. 
vasi in zaselkov iz okolice Osil
nice, t.j. iz območij bivših občin 
Draga in Osilnica, interniranih 
308 otrok. V taborišču je bilo 
rojenih 17 otrok, umrlo pa jih je 
50, po vrnitvi pa še pet. Po zbra
nih podatkih živi na območju 
občine Kočevje 123 oseb, ki so 
kot otroci preživeli strahote teh 
taborišč. Ostali so se odselili iz 
svojih krajev ali pa so umrli.

Iz poročil in razprave o pri
četku izvajanja akcije za inter
nacijo in življenju v taboriščih je 
moč ugotoviti, koliko gorja so 
preživele internirane družine,

posebno pa otroci. Od nečlo
veškega prevoza do taborišča na 
Rabu in slabih življenjskih pogo
jih ob pomanjkanju hrane in 
vode so mnogi interniranci ostali 
za vedno v teh krajih. Skrbno 
pripravljena poročila o proble
matiki interniranih otrok in raz
prava so pokazale, da bi morala 
širša družbena skupnost posve
titi več skrbi tem ljudem, zlasti 
pri razreševanju socialno 
zdravstvenih in ostalih vprašanj. 
Pri vsem tem je potrebno 
upoštevati tudi to, da so po pov
ratku iz internacije, ki je trajala 
14 mesecev, po zlomu Italije v 
septembru 1943 mnogi interni
ranci prišli v svoje kraje na poru
šene ali požgane domove. Tisti, 
ki niso imeli več svojih domov, 
so se zatekli v opuščene hiše biv
ših Kočevarjev na Lazcu, v Pod- 
preski, Dragi in na Travi, ali pa 
so morali kam drugam, saj ni 
bilo mogoče v tistih časih pristo
piti k obnovi domov.

Nekaj družin si je na poruše
nih hišah uredilo zasilno biva
lišče. Iz vsega tega je bilo 
mogoče razbrati, kolikšne stra
hote in koliko gorja so prestali 
interniranci, posebno otroci v

starosti do 15 let. Lahko trdimo, 
da je bilo njihovo otroštvo uni
čeno. Mnogim se pojavljajo po
sledice tega gorja sedaj, ko so v 
letih. Zato bi bilo prav, ko bi 
prisluhnili njihovim upravičenim 
željam in prošnjam.

Ob koncu srečanja je bil spre
jet dogovor, da bodo o vseh teh

perečih vprašanjih seznanili pri
stojne organe.

Temu srečanju je prisostvo
vala tudi delegacija pobratene 
Občine Rab, s katero so se 
dogovorili, da bodo v septembru 
1988 priredili množičen obisk 
Kamporja na tem otoku, kjer je 
bilo taborišče smrti.

Občinski odbor ZZB NOV Kočevje 
čestita vsem borcem in občanom 
ob Dnevu borca in Dnevu vstaje 
in želi prijetno praznovanje
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Pripravimo se na tretje življenjsko obdobje

Starost celic, tkiv, organov in človekovega organizma kot 
celote je le ena izmed postaj v človekovem življenju na poti od 
rojstva pa do smrti. Staranje se začne pravzaprav že ob 
rojstvu, le da so pri mladem organizmu procesi novogradnje in 
rasti bolj v ospredju kakor procesi staranja in propadanja. Ob 
koncu pubertete se novogradnja in razgradnja uravnotežita in 
sta v ravnotežju vse zrelostno obdobje. Res pa je, da vsaka 
dodatna bolezen procese staranja pospeši. Ko prevladajo pro
cesi razgradnje nad procesi izgradnje, se zmanjša funkcija 
posameznih tkiv in organov. Organizem ima manjšo sposob
nost prilagajanja za notranje in zunanje dražljaje. Do manjše 
zmogljivosti in prilagodljivosti vodi zanesljivo bolezen. Da
našnja krivulja preživetja ljudi se je spremenila v pozitivnem 
smislu. Na to so vplivale boljše sanitarne življenjske razmere, 
higiena, ustreznejša prehrana in obvladovanje bolezni.

Staranje je kompleksen pro
ces, v katerem sodelujejo pro
gramska in genska razmerja ter 
notranji in zunanji metabolični 
produkti, ki vplivajo na genske 
zasnove.

In kaj nam povedo demo
grafski kazalci? Da se veča šte
vilo starejših prebivalcev na 
svetu, predvsem še v nerazvitih 
deželah. Rojstva otrok padajo. 
Med starimi ljudmi je veliko več 
žensk kot moških. Povprečna 
pričakovana življenjska doba pri 
ženskah je za 8 let daljša kot pri 
moških, in sicer je pri ženskah 
71,3 let, pri moških pa 63,3 let.

Po predvidevanjih bo imela Slo
venija leta 2000 17,1 % prebival
cev starih nad 60 let. Lahko pri
čakujemo, da se bo okrog leta 
2000 doba človekovega preži
vetja podaljšala na 110 let.

Vsi ti demografski podatki 
kažejo, da morajo ekonomski, 
socialni, politični, socialno 
zdravstveni dejavniki svoje 
dejavnosti usklajevati in prilaga
jati številu starejših prebivalcev.

V času, ko se vse bolj veča 
število ostarelega prebivalstva, 
je neizogibna naloga zdravstve
nega varstva organizacija in 
delovanje geriatričnih dispanzer-

60. obletnica mature
Spomin sicer bledi, 
a iz meglice pozabe je še moč 
priklicati jasne obrise njihovih 
podob, ohranjenih mladih — 
takšnih, kot so bile tedaj...

26. 5. 1987 so prišli obujat spo
mine na srednješolska leta tova
riši, ki so maturirali na kočevski 
Gimnaziji leta 1927. Bili so to 
prvi maturanti, ki so pouk poslu
šali v slovenskem jeziku. V raz
redu jih je bilo 21 (2 dekleti in 19 
fantov). Danes jih je še sedem in

se za obletnico mature dobijo 
vsako leto skupaj. Letos so si 
prišli ogledat svojo nekdanjo šolo 
in Kočevje, za katerega pravijo, 
da sc je zelo spremenilo in da je 
postalo lepo mesto. Zanimali so 
se za sedanji sistem izobraže
vanja in nam povedali mnogo o 
svojih letih izobraževanja in 
mladosti, preživeti v našem 
kraju. Mladost je mladost; tudi 
njihova je potekala ob resnem 
delu in učenju ter ob mladostni 
razigranosti.

Ob 60. obletnici mature ponovno skupaj. Na sliki z leve proti desni: 
Profesor Stane Mihelič, Žara Sivec, Cvetko Jesih, Ksenija Vidoševič, 
sedanja ravnateljica SŠTUD, dipl. ing. elek. Lojze Javornik, prof. dr. 
Milan Dolenc, dipl. ing. elek. Milan Jenčič (dipl. ing. mont. Janez 
Kajfež se zaradi bolezni srečanja ni udeležil).

Nastop otrok VVO Kočevje ob otvoritvi razstave izdelkov starejših 
občanov v Domu
jev. Toda samo ambulantno 
delo z naraščajočimi obiski osta
relih in zdravljenjem v bolni
šnicah z dolgo ležalno dobo ne 
more biti uspešen način za reše
vanje težav, ki jih povzroča 
ostarelost prebivalstva.

Zato se je mreža domov za 
starejše občane zadnja leta 
močno zgostila. V Sloveniji 
imamo trenutno 54 domov za 
starejše občane s približno 
11.000 posteljami. Seveda se je 
spremenila tudi sestava stanoval
cev. Zelo se je povečalo število 
bolnikov. Na žalost tega nismo 
predvidevali.

Dom za starejše občane mora 
postati žarišče socialne in medi
cinske skrbi prebivalcev. V njem 
naj dobe zdravi in bolni starejši 
ljudje varovalno in dietno pre
hrano, zdravniško pomoč (pred
vsem fizikalno, rehabilitacijsko 
in delovno terapijo), dnevno 
oskrbo in razvedrilo. Dom za 
starejše občane naj bi bil vse
stransko središče in pomoč sta
rejšim. Ne sme biti zaprta usta
nova, ampak »hiša odprtih 
vrat«.

Stanovalce, ki bivajo v social
nih zavodih, razdelimo glede na 
zdravstveno stanje v štiri sku
pine:

Prva skupina (44 %)
— nepomočni bolniki, ki trajno 
leže in jih lahko premikamo le z 
vozičkom,
— duševno prizadeti, ki jih 
moramo nenehno nadzorovati,
— trajno inkontinentni bolniki, 
ki nehoteno odvajajo blato in 
seč,
— srčni bolniki, ki jih moramo 
nenehno nadzorovati in jim 
pomagati,
— bolniki z rakavimi obolenji 
ali bolniki po operaciji raka, ki 
jih moramo nenehno negovati,
— hcmiplegiki po možganski 
kapi,
— nepomični bolniki z multi- 
pleks sklerozo ali drugimi nevro
loškimi boleznimi,
— bolniki po amputaciji ene ali 
obeh nog,
— drugi huje prizadeti bolniki, 
ki potrebujejo stalno nego, 
trajno medicinsko pomoč in 
pomoč pri zdravljenju z zdravili.

Druga skupina (28 %) — 
potrebuje manj intenzivno 
zdravstveno oskrbo:

— delno pomični bolniki, ki jim 
moramo pomagati pri osebni 
higieni in oblačenju; navezani so 
na svoj bivalni prostor (hranijo 
se in prejemajo zdravila v sobi, 
redne zdravniške obiske imajo v 
bivalni sobi),
— duševno prizadeti bolniki v 
kompenziranem stanju, ki potre
bujejo redno zdravljenje in nad
zor,
— bolniki, ki jim delno uhajata 
blato in seč.

Tretja skupina (27 %) so bol
niki, ki potrebujejo nenehen 
nadzor in redne preglede v 
ambulanti doma:
— vsi drugi dobro pomočni kro
nični bolniki,
— bolniki, katerim moramo 
zaradi bolezni pomagati pri 
kopanju in osebni higieni.

Četrta skupina (1 %) so stano
valci doma, ki ne potrebujejo 
nikakršne zdravstvene oskrbe, 
razen sistematskih pregledov, 
diagnostične obravnave in 
zdravljenja ob morebitnih akut
nih obolenjih.

Zaradi ustrezne medicinske 
nege in terapije, nenehnega nad
zora in kontrole je v domovih za 
starejše občane verjetno preži
vetje stanovalcev daljše kot pri 
starostnikih, ki bivajo na svojem 
domu.

Preventivna medicina naj bi 
pri starejših ljudeh odvrnila 
bolezensko staranje, ko poskuša 
z vsemi možnimi ukrepi doseči, 
da bi starejši ostali do poznih let 
telesno in duševno pri moči. S 
preventivo staranja želimo 
doseči, da bi ljudje preživljali 
svoja pozna leta zdravi, telesno 
in duševno čimbolj pri močeh in 
da bi si skrajšali čas od začetka 
bolezni do dneva smrti. Cilj 
gerontologije in še posebej pre
ventive staranja ni podaljševanje 
življenja do stotega ali stodvaj- 
setega leta, ki bi bilo združeno z 
boleznijo, temveč podaljševati 
telesno, duševno in socialno 
optimalno življenje starega člo
veka. '

Viri: Accetto B.: Staranje in 
starostno varstvo. Rdeči križ, 
Ljubljana 1968.

Janko Kostnapfel: Starostniki. 
Zavod SRS za zdravstveno 
varstvo v Ljubljani, Ljubljana 
1981.

Stanka Žagar

Gostišče Kovač v Osilnici je poskrbelo tudi za učinkovito propa
gando. Izdalo je ličen prospekt z barvnimi posnetki Osilnice in njene 
bližnje okolice v različnih letnih časih ter informacijo o gostinski 
ponudbi in o možnih krajih in daljših izletih do znamenitih turističnih 
točk oz. krajev. Prospekt je oblikoval Ivan Klarič, tiskan pa je bil v 
Ljubjani (PAGI).

Ta prospekt je še en dokaz sodobne turistične ponudbe gostišča 
Kovač v Osilnici. D. Š.

Mladinska brigada občine Kočevje pred odhodom na zvezno mla
dinsko akcijo v Kutino 21. junija 1987

Nekdaj dom učencev in dijakov v Kočevju — danes povsem prenovl
jen stanovanjski blok

V podaljšku Mestnega loga bo kaj kmalu zraslo novo naselje

Nusdorferjevi
Med nabiralno akcijo prosto

voljnih prispevkov za Trato pri 
svojcih, ki še imajo ali pa so 
imeli pokopane na tem pokopa
lišču, me je pot zanesla v Željne 
in Šalko vas. V tem koncu je 
akcija začela nekoliko kasneje 
kot drugod, ker smo čakali na 
soglasje Krajevne skupnosti 
Rudnik-Šalka vas.

Nekaj Romov se je parkrat 
oglasilo pri meni z vprašanjem, 
zakaj povsod pobirajo, pri njih 
pa ne. Zato nisem imel težkega 
dela. Dogovoril sem se za obisk, 
pričakali so me in prispevali po 
svojih močeh.

V evidenci sem imel tudi dru
žino Nusdorfer. Potrkal sem na 
vrata v Šalki vasi št. 156, kjer 
stanujejo. Ob štedilniku je na 
zaboju za drva sedel 82-letni 
mož Vlado,, ki ga je močno pri
zadela skleroza. Izgubil je 
govorno sposobnost. Ženička 
Marija, ki je nisem videl že naj
manj 10 let, pa je pri mizi trebila 
solato. Na štedilniku pa je žlu-

bodralo kuhajoče se kosilo. V 
precej veliki kuhinji je vladal 
red in čistoča.

Po pozdravu in na vprašanje, 
če me poznajo, sem bil izredno 
iznenaden ob besedah: »Jenko, 
kajne?« Po pritrdilnem pogo
voru me je že povabila z bese
dami: »Rajko, kar vsedi se!« 
Tudi imena ni pozabila.

Sprejel sem povabilo in vpra
šal, če morda ugane, zakaj sem 
prišel. Zopet je sledil nepričako
vano nagel odgovor: »O ja, vse 
vem, sem prebrala v časopisu. 
Lepo, ja, da boste uredili britof 
in cerkev. Jaz sem svoje preko
pala. Ampak sem vseeno pripra
vila 1 milijon. Prav rada dam za 
tako stvar.« Hotel sem jo prepri
čati. da bo to zanjo malo preve
lik izdatek, pa me je hitro preki
nila, da je to namenila že ob či- 
tanju članka v »Novicah«.

Prijetno je zvenel njen glas, še 
vedno v rodnem primorskem 
narečju, ki se ne da skriti. Tudi

sluh je ni zapustil; sliši še 
izredno dobro. Svoj prispevek 
pa je potrdila z izredno lepim in 
razločnim podpisom brez očal. 
Skoraj neverjetno ob vsem, 
kar je v življenju prestala ta 
81-letna žena. Pravi, da rada 
vidi, če jo kdo obišče, da se 
malo pogovori.

Občutek sem imel, da me je 
mož Vlado spoznal, saj sva se 
dolga leta videvala na Rudniku 
in še pozneje sva se srečevala. 
Do pred nekaj leti je še vedno 
čistil zaraščene goščave in s ko
njičkom prevažal drva. Dovolj 
jih je vedno napravil zase, kak 
voziček pa prodal, da je imel za 
priboljšek.

Z herazumljivimi glasovi je 
kazal nekam proti Rogu. Kdo 
ve, kaj vse bi mi rad povedal. 
Morda to, da ne more več pri
pravljati drv. Ali bi morda rad 
obudil spomine na kurirske 
zveze, ki jih je on in vsa njegova 
družina imela s partizani. O tem 
sva, ko je bil še zdrav, mnogo
krat govorila. Pri svojem delu ni 
poznal strahu, niti takrat ne, ko 
so ga Nemci postavili pred zid in 
namerili vanj puške.

V življenju ni imel nič do
brega, vedno le garanja, da je 
lahko preživljal svojo številno 
družino. Delal je vsemogoča pri
ložnostna dela; pomagal je pri 
zidarjih, sekal drva po hišah, 
lopatil vrtove in čistil sadno 
drevje.

Leta 1935 je dobil stalno 
zaposlitev za, cestarja pri gozdar
jih. Tu ga je zatekla tudi okupa
cija po Italijanih. Družina se je 
večala, treba je bilo zadržati 
delo. Leta 1942 pa, ko so Itali
jani ustrelili njegovega sode
lavca Gredija ali Gredlja, je to 
delo pustil in sc zaposlil začasno 
na Rudniku. Že pred vojno je 
bil povezan z Albinom Videni- 
čem. Zato je tudi tedaj v težkih 
časih takoj dobil zvezo s parti
zani. Na Rudniku je začel zbirati 
razno robo za partizane. Iz 
Kočevja so mu jo nosili Bregant, 
Lavrič Binca, Petek Vid in še 
drugi. Zbirna baza je bila pri 
Škrjančevih. Na javke v gozd je 
odnašal robo sam, ali pa so mu 
jo pomagali nesti tudi otroci, 
posebno hči Marica.

V družini je bilo rojenih 7 
otrok; pet je še živih.

V januarju 1944 so pridrveli 
Nemci, zgrabili očeta, ga pred 
hišo pretepali in postavili pred 
zid ter merili vanj s puškami. 
Vse je kazalo, da je to konec. 
Vendar so ga odgnali v Kočevje, 
od tu pa v Nemčijo. Vrnil se je 
poleti 1945.

Veza s partizani pa le ni bila 
prekinjena, saj je vsa družina že 
prej sodelovala. Vse to pa je 
padlo na rame materi, poleg 
tega pa še skrb za številno dru
žino. Največja pomoč v vsem je 
bila najstarejša hči Marica. Pre
vidnost je bilo treba poostriti.

Dolga vrsta imen bi se 
zvrstila, če bi jih hotel našteti, 
kot mi jih je naštela mati Marija. 
Večina ni več med živimi.

Večkrat jim je bilo poslanih 
kar po več partizanov, ki so jih 
hranili po ves teden. Prišla je 
tudi Pepca Kardelj.

Izdajalec pa ni počival. 9. 
maja 1944 je nekoliko po pol
noči mater zbudil občutek, da se 
okoli hiše nekaj dogaja. Slišati 
je bilo korake. Ko je pogledala 
skozi okno, je zagledala zelene 
uniforme. Le kdo so ti vojaki? 
Legla je nazaj v posteljo. Njenih

6 otrok je brezskrbno spalo, njej 
pa je srce utripalo v zli slutnji. 
Glasni klici »aufmachen« in 
močno razbijanje po vratih so 
razjasnili vse. Vrata je odprla 
hči Marica. Kot val ie vdrlo kar- 
delo do zob oboroženih voja
kov. Glasni »aufstehen«, je pre
budil otroke, ki so glasno jokali. 
Naganjali so jih iz hiše. Ob slabi 
razsvetljavi je bilo v taki naglici 
težko najti oblačila. »Mene«, 
pravi mati »so za noge potegnili 
iz postelje in Vlado je le zavit 
v odejo ouseri pred hišo in tak 
tudi v Kočevje. Pred hišo je ves 
krvav komaj stal Guček iz Klinje 
vasi, ki so ga prignali s sabo.

Vse skupaj so odgnali v Ko
čevje na občino, ki je bila takrat 
v bližini sedanjega »samskega 
bloka«. Tu je bilo že precej poz
nanih; med njimi je bila Lavrič 
Binca z možem in drugi. Izdaja!

Marico so odgnali v Nemčijo, 
od koder se je vrnila šele 15. 
avgusta 1945. Mamo Marijo so 
Nemci z otroki pustili domov; s 
tolikimi otroki tudi oni niso 
vedeli kaj početi.

Jenko Rajko
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Kolesarski maraton 
»Kapelski kresovi«

Kolesarski klub Kočevski Rog 
iz Kočevja bo 12. julija 1987 
organiziral drugi kolesarski 
maraton, imenovan Kapelski 
kresovi. Maraton spada med 
težje tovrstne prireditve v naši 
republiki in je svojevrstna preiz
kušnja telesnih sposobnosti za 
vsakega udeleženca. Proga pote
ka skozi dve republiki in pet 
občin, dolga pa je 154 km. Je 
zelo razgibana, z vzponi in spu
sti, poteka pa po prelepih prede
lih Kočevske, Gorskega kotarja, 
skozi Čabar in Prezid, preko 
Notranjske, Ribniške kotline in 
nazaj v Kočevje. Kdor se čutid 
sposobnega za ta podvig, je 
vabljen k udeležbi.

C. A.

Izvajajo uspešno varstvo pred požari
V oceni enoletnega dela člani 

Gasilskega društva Predgrad 
ugotavljajo, da je uspešno 
varstvo pred požari in drugimi 
nesrečami vse bolj pomemben 
dejavnik tudi pri reševanju 
gospodarske stabilizacije in 
družbenega ter zasebnega stan
darda. Zato so se z vso zave- 
tostjo vključili v izvajanje pre
ventivne dejavnosti. V minulem 
novembru in decembru so izvr
šili poregled 120 stanovanjskih 
hiš, 96 gospodarskih poslopij, 41 
garaž in 74 drvarnic. Ob teh pre
gledih so člani preventivne 

Ekipa OŠ Zbora odposlancev Kočevje je na srečanju mladih teh- komisije seznanili prebivalce o 
nikov Dolenjske in Posavske regije 23. 4. 1987 v tekmovanju raču- nevarnosti pred požari. Delovni 
nalnikarjev osvojila I. mesto. Ekipo so sestavljali: Borut Hočevar, in uspešni so bili tudi na ostalih 
Andraž Južnič in Sašo Savič.

V. S.

20. junij - Dan civilne zaščite
V soboto, 20. junija 1987 je 

bilo v počastitev Dneva civilne 
zaščite v Dolgi vasi pri brunarici 
V. občinsko tekmovanje gasil
skih enot civilne zaščite. Organi
zatorja tekmovanja sta bila 
Občinski štab za civilno zaščito 
in Občinska gasilska zveza, 
pokrovitelj tekmovanja pa DO 
Inkop Kočevje. Tekmovanja se 
je udeležilo 17 enot CZ iz kra
jevnih skupnosti in organizacij 
združenega dela ter enota 
občinske gasilske čete, ki so se 
pomerile v dveh disciplinah (tro- 
delni napad — suha izvedba ter 
pravilna izbira gasilskega apa
rata)

Vrstni red tekmovanja je bil 
naslednji:

1. mesto in prehodni pokal je 
osvojila enota iz DO TRIKON

2. mesto enota iz LIK
3. mesto enota iz AVTO 

Kočevje.

Prve tri uvrščene ekipe so pre
jele tudi diplomo in zlate 
značke.

Priznanje za sodelovanje in 
srebrne značke so prejele ekipe, 
ki so osvojile četrto do osmo 
mesto (Tekstilana, KS Kočevska 
Reka, občinska gasilska četa, 
INKOP in ITAS).

Enote, ki so se uvrstile od 
devetega do sedemnajstega 
mesta, so prejele priznanje za 
sodelovanje in bronaste značke

* Iti j ifl

Sestavljanje cevi za gašenje

Predkongresno tekmovanje gasilskih društev

V prpravah na 11. kongres slovenskih gasilcev, ki bo pri
hodnje leto, je Občinska gasilska zveza organizirala in prire
dila tekmovanje gasilcev pri brunarici v Dolgi vasi. Prva mesta 
so v tekmovanju dosegli: Pionirji »A« GD Stara cerkev, pio
nirji »B« GD Salka vas II., člani GD Stara cerkev in članice 
GD Struge. Drugo mesto so zasedli: pionirji B GD Kočevje, 
pionirji A GD Kočevska Reka, člani GD Mahovnik. V posa
meznih kategorijah so tekmovale le nekatere posamezne 
ekipe. Pohvalno je to, da se je tekmovanja udeležilo 36 tek
movalnih ekip. Te so prikazale vse svoje veščine.

-vd

SOZD Gozdarstvo - Kmetijstvo 
Delovna skupnost skupnih služb

razpisuje
2 kadrovski štipendiji za poklic:

- diplomirani ekonomist (1)
- ekonomist (1)
Prijavijo se lahko dijaki, ki se bodo vpisali oz. tisti, 
ki so že vpisani v kateremkoli letniku fakultete. 
Štipendiji nista bili objavljeni v skupnem razpisu. 
Kandidati, naj se prijavijo v roku 30 dni od objave na 
naslov: SOZD Gozdarstvo - Kmetijstvo Kočevje, 
DSSS, Kolodvorska ul. 25.

KS Stara cerkev, KS Rudnik — 
alka vas, KS Draga, KS Ivan 

Omerza, OPREMA, KS Kostel, 
KS Osilnica, Melamin in KS Po
ljanska dolina).

Ob zaključku tekmovanja se 
je predstavilo tudi kinološko 
društvo Kočevje z vajami dresi
ranih psov.

Tekmovanje se je končalo z 
govorom predsednika SO 
Kočevje Staneta Letonje ter s 
podelitvijo dveh priznanj.

Priznanje Republiškega sekre
tariata za ljudsko obrambo — 
ZLATI ZNAK CZ je prejel dr. 
Mihael Petrovič, član občin
skega štaba za CZ.
Priznanje sveta za SLO in DS — 
ZLATO ZNAČKO CZ pa je 
prejela Amalija Šercer iz enote 
prve medicinske pomoči DO 
Itas.

UO za LO

področjih. Pri obravnavanju de
lovanja požarne varnosti so se 
zavzeli, da bi za gornji predel 
Poljanske doline, ki zajema 
naselja Čeplje, Kralji, Brezo
vica, Vimolj in Nemška loka, 
izboljšali dejavnost gasilcev. S 
sprejetimi stališči in predlogi za 
rešitev tega vprašanja bodo sez
nanili krajane tega območja. Pri 
obravnavi poročila o delu 
gasilske godbe so ugotovili, da je 
ta donedavnega uspešno delo
vala. Odhod nekaterih članov na 
služenje vojaškega roka v JLA 
in oddaljenost posameznikov

Obvestilo!

Nujno potrebujem ku
hinjsko pomočnico za po
strežbo bolni ženski osebi. 
Pogoj je, da zna kuhati in 
da je vajena gospodariti. 
Stanovanje in hrana je 
zagotovljena.

Službo lahko nastopi 
takoj. Plača po dogovoru.

Šercer Jože 
Breg št. 76 

61332 Stara cerkev

Požarno varnostno usposabljanje

V okviru preventivnih ukre
pov in požarnovarnostnega 
usposabljanja so v Domu starej
ših občanov Kočevje organizirali 
za vse zaposlene delavce usposa
bljanje s področja požarnega 
varstva. Delavci doma so se naj
prej seznanili s predpisi in pra
vilnikom o varstvu pred poža
rom. Seznanili so se z vsemi 
sredstvi, ki jih ima dom na raz
polago s področja požarnega

varstva. Na koncu so razpolož
ljive naprave ter sredstva za jav
ljanje in gašenje požarov delavci 
tudi praktično preizkusili. 
Pomoč pri organizaciji usposab
ljanja so nudili delavci Občinske 
gasilske zveze in gasilskega cen
tra Kočevje. S takšnim načinom 
usposabljanja so bii v domu 
zadovoljni.

Jože Novak

V organizaciji Avto-moto 
društva Kočevje sta bila na 
osnovni šoli Zbora odposlancev 
Kočevje v letošnjem letu organi
zirana tretji in četrti tečaj za 
vožnjo koles z motorji. Vanjo se 
je vpisalo skupno 70 učencev, ki 
so napolnili 14 let.

Med trajanjem obeh tečajev 
je bilo zaradi slabšega učnega 
uspeha v šoli izločeno devetnajst 
učencev.

Tečaj je zaključilo skupno 51 
učencev. K zaključnim izpitom 
je pristopilo 46 učencev. Izpita 
niso opravili le trije. Učenci, ki k 
zaključnim izpitom niso pristo
pili, in prav tako tudi tisti, ki 
izpita niso opravili, bodo svoje

znanje pokazali na naslednjem 
izpitnem roku.

Avto-moto društvo Kočevje je 
organiziralo tečaje po programu 
SVP SO Kočevje za mladino 
brezplačno. S takim načinom 
dela je dosežena maksimalna 
zainteresiranost učencev in dose
ženi so nadpovprečni rezultati, 
staršem pa je prihranjen 
dokajšnji denarni izdatek.

Po navedenem sistemu sode
lovanja med šolo in AMD Ko
čevje bodo tudi v bodoče organi
zirani tečaji za voznike koles z 
motorji v skupnem in družbe
nem interesu večje prometne 
varnosti najmlajših.

AC

jim povzroča težavo pri organi
ziranju rednih vaj. Zaradi uspe
šnega dela in kvalitete igranja 
imajo godbeniki precej vabil na 
razna srečanja. Šklenili so, da 
bodo svoje delo tudi v letošnjem 
letu, ko so priprave na 11. kong
res gasilskih organizacij Slove
nije v teku, še izboljšali.

Konferenci gasilcev v Pred- 
gradu sta prisostvovala predstav
nika Občinske gasilske zveze

tov. Milan Simičič in Rudolf 
Kordiš, ki sta navzoče seznanila 
s programom dela Občinske 
gasilske zveze in ostali proble
matiki. Poudarila sta, da je 
Občinska gasilska zveza v 
Kočevju zadovoljna z delom 
gasilskega društva. V njem 
deluje 59 članov (od tega tri čla
nice).

—vd

Na brzicah Kolpe
V organizaciji Turističnega 

društva in kajak kluba Žužem
berk ter KŠK »Tone Ožbolt« iz 
Osilnice je bil 20. 6. 1987 na reki 
Kolpi izveden prvi turistično 
rekreativni maraton na divjih 
vodah in sicer od Osilnice do 
Broda na Kolpi v dolžini 23 km.

Maratona se je udeležilo nad 
petdeset rekreativcev iz naše 
domovine (iz Novega mesta, 
Ljubljane, Maribora, Murske 
Sobote) in tujine (Češke, 
Avstrije, ZR Nemčije).

Start udeležencev je bil ob 
11.30 uri.

Maratona pa so se udeležili

tudi štirjv člani KŠD »Tone 
Ožbolt« iz Osilnice (Pajnič 
Željko, Erent Albin, Žagar 
Stanko in Osvald Zdravko).

Za udeležence maratona je bil 
v vasi Mirtoviči krajši premor s 
pripravljenimi prigrizki. Na cilj 
so prispeli ob 14.30 uri.

Kljub slabemu vremenu je 
prireditev v celoti uspela.

Pokrovitelj tega zanimivega 
maratona je bila KOLINSKA iz 
Ljubljane.

Organizatorji želijo, da bi 
turistično rekreativni maraton 
postal tradicionalen.

S. Nikolič

Požarno varnostno usposabljanje delavcev Doma starejših občanov 
Kočevje

Za večjo varnost prometa

Šolanje je zaključila še ena generacija

Izobraževanje so zaključili:
- 2. SKR/P - obdelava kovin in upravljanje strojev 9 učencev 

2. SKR/P - pomočnik tekstilnega konfekcionarja 5 učenk
— 3.a — kovinarstvo in strojništvo
— 3.b — kovinarstvo in strojništvo
— 4.c — kovinarstvo in strojništvo — strojni tehnik
— 3.a — tekstilni konfekcionar
— 4.a — družboslovno-jezikovna dejavnost

27 učencev 
27 učencev 
25 učencev 

30 učenk 
30 učencev 

oz učenk

Učenci, ki so zaključili izobraževanje na II. in IV. zahtev
nostni stopnji, bodo nastopili pripravništvo v OZD, učenci V. 
zahtevnostne stopnje pa so se v glavnem odločili za nadalje
vanje izobraževanja na višjih in visokih šolah.

Šolanje družbeno-jezikovne dejavnosti so zaključili:
1. Klemen Ahac — ekonomija
2. Bojan Blatnik - angleščina, nemščina
3. Primož Brus — pravo
4. Peter Dekič - ekonomija
5. Jože Kralj - ekonomija
6. Tomaž Oven — ekonomija
7. Bruno Urh - arhitektura
8. Aleš Vesel - ekonomija
9. Teja Brudar — pravo

10. Vanda Čampa — pravo
11. Borislava Grabovac - pravo
12. Rosana Jarm — pravo
13. Vesna Južnič - upravna
14. Mirjana Kiprijanova -
15. Alenka Klepač — sociologija
16. Edith Kopač - arhitektura
17. Alenka Lesar—
18. Mateja Lesar — nemščina, angleščina
19. Marta Lovšin — ekonomija
20. Anica Selan — pravo
21. Tjaša Šega - pravo
22. Simona Škrabec - primerjalna književnost, nemščina
23. Irena Škufca — zgodovina
24. Irena Škulj — nemščina, angleščina
25. Anica Štimec - pravo
26. Lavra Štrumbelj - nemščina, umetnostna zgodovina
27. Danica Štumerger - slovenščina, angleščina
28. SašaTekavec — umetnostna zgodovina
29. Renata Vrbovšek — pravo
30. Natalie Vučič - ekonomija.

Šolanja kovinarstva in strojništva (strojni tehnik', so zaključili: 
L Aleš Adamič
2. Antoii Ambrožič
3. Majda Andoljšek
4. LeonDevjak
5. Andrej Figar
6. Irena Ilc
7. Samo Kaplan
8. Damjan Kosten
9. Irena Kozina

10. Aleš Kromar
11. Franc Kljun
12. Franc Lesar
13. Aleš Lovšin
14. Aleš Marentič
15. Damir Marinč
16. Stane Mihelič
17. Branko Pavlič
18. Romana Petek
19. Janez Šilc
20. Ivan šterk
21. Darja Vidervol.

Ksenija Vidoševič
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Na Trgu Zbora odposlancev 54 v Kočevju je odprl elektro servis 
Nikica Baran. Servisira in popravlja gospodinjske elektro aparate — 
od kavnih mlinčkov do pralnih strojev. Delavnica je odprta od 8. do
10. ure in od 15. do 17. ure. Izven tega časa je možno naročiti popra
vilo strojev na domu. Tudi to je nova pridobitev za občane.

G

AVTO-MOTO ZVEZA SLOVENIJE 
AVTO-MOTO DRUŠTVO KOČEVJE
Vabimo vas, da postanete član AMD.

Članske ugodnosti:
— brezplačna pomoč na cestah v domovini in tujini
— brezplačni prevoz v prometni nesreči poškodovanega vozila
— tehnične storitve s članskim popustom
— garantno pismo za tujino
— popust pri kasko zavarovanju
— brezplačni pravni nasveti
— brezplačno prejemanje Motorevije
— popust pri avtokampih in določenih gostinskih obratih.
Vse informacije v zvezi s članstvom dobite pri Avto-moto 
društvu Kočevje — TZO 30 — telefon 851-127 ali pri Avto- 
moto zvezi Slovenije, Ljubljana Titova 138, telefon 342-661.
Tehnične enote AMZS v naslednjih krajih:
Ljubljani, Mariboru, Celju, Kranju, Murski Soboti, Otočcu 
ob Krki, Kopru, Črnomlju, Novi Gorici, Dravogradu, Po
stojni in Tepanju.
Enotna telefonska številka je 987.
Postanite član AMD že danes, ker nas boste morda že jutri 
potrebovali!

Butik v Kočevju
V prostorih kemične čistilnice na Trgu zbora odposlan
cev 53 v Kočevju bo odprt

Butik — Žaba.
To bo specializirana prodaja ženskih, moških in otroš
kih nogavic.

Butik — Žaba bo odprt 17. avgusta 1987
Delovni čas za stranke kemične čistilnice in Butika bo: 
vsak dan razen sobote od 7, —15. ure in od 17. —19. ure.

Razvili prapor 
»Mladi gasilec«

Ob ostalih aktivnostih člani 
gasilskega društva Stara cerkev 
vlagajo posebno skrb za uspešno 
delo društva »Mladi gasilec«, ki 
deluje pri Osnovni šoli Stara cer
kev. To društvo ob pomoči men
torjev in ostalih pri svojem delu 
dosega lepe uspehe. Plan dela se 
izvaja po sprejetih pravilih. V 
počastitev Dneva mladosti so 24. 
maja razvili prapor društva 
»Mladi gasilec«. Denar za nakup 
praporja sta prispevali TOZD 
Govedoreja in Prašičereja, ki sta 
v sestavu Kmetijskega gospo
darstva Kočevje.

Člani društva so na nedavni 
letni konferenci ocenili svoje 
enoletno delo. Ob tem so ugoto
vili, da so to delo uspešno opra
vili. Pohvalno je to, da so z 
uspešnim preventivnim delom 
uspeli zmanjšati število požarov. 
V lanskem letu na območju 
društva ni bilo požara.

Kritično so obravnavali delo 
sekcije društva v Starem logu. 
Zavzeli so se, da naj bi v tem 
kraju delala gasilska enota, in to 
predvsem zato, ker je ta kraj 
precej oddaljen od Stare cerkve 
in Kočevja. Če jim bo to dejav
nost uspelo požititi, ne vedo. 
Odločili so se, da bodo nudili 
vso potrebno pomoč.

Tudi v letošnjem letu so spre
jeli obširen program dela, ki ga 
želijo ob vključevanju novih čla
nov uresničiti. Načrtujejo, da 
bodo v drugi polovici julija pri
redili gasilsko veselico. Če bo 
kaj ostanka dohodka, ga bodo 
tudi namenili za gasilsko dejav
nost. _vcj

Šolska mladina in tovarišice iz Livolda so organizirali akcijo čiščenja okolice. V njej je sodelovalo 64 mla
dincev, tovarišice učiteljice in nekaj vaščanov, ki so odvažali smeti. Očistili so 5 km roba ob cesti proti 
Dolgi vasi, Zajčjemu polju in proti Mozlju.

Kaj lahko storimo za varstvo okolja
—..................................................................... ......... IH——™

Glavni vzrok za zastrupljanje 
je dim v ozračju in strupi v 
njem. Ti prihajajo od drugod in 
od doma, kjer kurimo in poži
gamo potrebno in nepotrebno. 
Temu slednjemu je namenjeno 
moje pisanje.

V smeteh je še toliko koristnih 
stvari, ki bi jih lahko s pridom 
izkoristili doma. Predvsem gre v 
smeti veliko organskih odpad
kov: rastlinstvo, ko plevemo po 
vrtu, ko obrezujemo, odpadki iz

Novi lokal optike
Na osnovi sprejete pro

gramske politike občine 
Kočevje, odpiranja lokalov za 
nudenje uslug občanom, je bil

/\fA k ** H ,"‘<r
velika izbira: poletnih oblačil za vso družino 

športnih potrebščin 
opreme za kampiranje 
novih modelov šolskih torb

konsignacijska prodaja kakovostnih izdelkov bele tehnike in drobnih gospo
dinjskih aparatov BOSCH

pod geslom »Vsak dan kaj dobrega« vam bo restavracija od 27. 7. do 1. 8. 
pripravljala solate, ki jih še ne poznate.

veleblagovnica FIG IG. G Kocevje

Lučka Trope v svojem novem 
lokalu optike v pritličju Kidri
čeve 2 v Kočevju
pred nedavnim odprt lokal 
Lučke Trope. Lično urejen lokal 
se nahaja v pritličju Kidričeve 2, 
Kočevje.

Lokal je namenjen vsem 
strankam, ki imajo težave z 
vidom. Očala za korekcijo vida 
izdeluje na osnovi receptov ali 
po želji stranke.

Izbira okvirjev in vseh vrst leč 
od specialnih, bifokalnih, 
fotoobčutljivih, polaroidnih in 
ostalih je resnično bogata. 
Večina materialov je iz uvoza.

In še ena posebnost: stranke, 
ki so iz oddaljenih krajev, 
dobijo naročena očala istega 
dne, ostale stranke pa morajo 
čakati največ dva dni. Lokal je 
odprt od 8, —12. in od 15, —18. 
ure, razen ob sobotah in prazni
kih.

kuhinje, žaganje in podobno. 
Vse to sodi na kompost, ki si ga 
naj uredi sleherni, ki ima ko
ličkaj vrta. Kompostišče naj bo 
ograjeno, primerne velikosti. 
Odpadke, ki jih nakladamo na 
kompost, pa pokrijemo z zem
ljo, potem pa lahko s čim zasa
dimo, n.pr. z bučami ali podob
nim. Tak kompost čez leto 
dozori. V jeseni ali spomladi pa 
ga lahko porabimo za gnojilo, ki 
nam v ustreznih količinah nado
mesti hlevskega in mineralnega.

Za kompost se vedno dobi 
material, samo pobrati ga je

treba (listje izpod dreves v 
jeseni, trava, ki jo je treba poko
siti in pod.). Če tak kompost 
zabelimo s pepelom, drobnim 
peskom, odpadki apna _ in 
podobnim, je to še boljše.

Tudi papirčki od bombonov, 
ki jih mladi tSko radi trosijo, naj 
gredo sem.

Torej organske snovi spadajo 
na kompost in nazaj zemlji, ne 
pa na smetišče, kjer sami sebe 
zastrupljamo!

G. J.

Nova skupnost

Občinsko tekmovanje »Mladi v SLO in DS« je organizirala OŠ 
Zbora odposlancev Kočevje v sodelovanju z občinsko gasilsko zvezo, 
občinsko strelsko zvezo, občinskim odborom ZRVS, občinskim 
odborom RK in Zdravstvenim domom Kočevje. Tekmovanja se je 
udeležilo 56 ekip mladih.

V. S.

Republiški zakon iz minulega 
leta je določil, da se za območje 
občin ustanovijo skupnosti za 
pospeševanje proizvodnje hrane 
in zagotavljanje osnovne pre
skrbe. 12. maja letos so delegati 
organizacij združenega dela, 
krajevnih skupnosti in ostalih 
skupnosti ustanovili to skupnost.

Novo ustanovljena skupnost 
ima predvsem nalogo spremljati 
razvoj kmetijske proizvodnje in 
zagotavljati osnovno preskrbo v 
sodelovanju s trgovino. Za 
območje naše občine pa bi 
kazalo, da bi kaj več storila tudi 
v pogledu pospeševanja kme
tijske proizvodnje v oddaljenih 
krajih občine. Temu vprašanju 
se je namreč v vseh povojnih 
letih odločno posvečalo premalo 
skrbi ne glede na lastništvo 
zemljišč. Pomoč skupnosti je 
navzlic temu potrebna, čeravno 
se zadnje čase zavzemamo za 
uveljavljanje tržnih zakonitosti.

Dosedanje izkušnje pa le 
kažejo, da tega zaenkrat ni 
mogoče uveljaviti pri vseh proiz
vodih, zlasti pa ne pri osnovnih 
živilih. Če bi pri osnovnih živilih 
dosledno uveljavili tržne zako
nitosti, bi po dosedanjih izkuš
njah že ob manjši ponudbi in po
vpraševanju prišlo do občutnih 
sprememb cen. Po vsej verjetno
sti bi to imelo občutne posledice. 
Pri razreševanju tega vprašanja 
bi kazalo uporabiti gospodarsko 
logiko in s pravilnimi ukrepi 
priznati proizvajalcem hrane, da 
so del gospodarstva in njihov 
enakopravni sopotnik, ne pa 
socialni podpiranec. Prav pa bi 
bilo, da bi bili v bodoče delavci v 
združenem delu in ostalih delov
nih skupnosti podrobneje sez
nanjeni, za katere namene se je 
uporabil denar in kako so ta 
sredstva vplivala na pospeše
vanje proizvodnje hrane v 
občini.

vd—

Obnova ceste
Cestno podjetje Novo mesto 

— TOZD Gradnje je na cesti 
Željne—Spodnje Gorenje obno
vilo oziroma položilo obrabno 
plast asfalta, v samem naselju 
Klinja vas pa asfaltiralo vrsto 
cestnih priključkov. V sredini 
vasi je izdelana asfaltna povr
šina, na kateri se bodo lahko 
odvijale razne prireditve, 
športna srečanja in podobno. 
Klinja vas je tako postala iz

zaprašenega kraja prav prijetno 
naselje.

Pri zagotovitvi potrebnih sred
stev so sodelovali krajani, neka
tere delovne organizacije, SIS za 
komunalne in cestno dejavnost 
občine Kočevje in Cestno pod
jetje Novo mesto. Krajani so 
tudi s prostovoljnim delom ure
dili del bankin. Čelotna vrednost 
del znaša 32.641.281 dinarjev.

Vinko Zajec

Cestni odsek Ložec—Ribjek v času rekonstrukcije in tik pred pola
ganjem asfalta
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Koncert pevskih zborov

Na Kočevskem se je od nek
daj prepevalo; vedno smo spo
štovali pesem kot eno od vred
not človekove kulture. Nismo 
zapirali vrat pesmi naših brat
skih narodov, sosedov v tujini, 
vedno smo težili k odprtosti, 
izmenjavi in druženju, saj skozi 
pesem zbledijo vse meje in pre
grade, ki nas v vsakdanjem živ
ljenju vse pogosteje zapirajo v 
svoj ozki svet materialnih vred
not. In ko se enkrat uspemo 
odtrgati iz tega svojega zapeč- 
karstva, ko vstopimo v svet 
duhovnih vrednot, se vedno 
pogosteje vračamo sem, začu
timo, da v tem svetu ni vse le

denar, da je največje bogastvo v 
nas samih.

Sozvočje glasov in lepoto 
zapete pesmi smo občutili tudi 
na skupnem koncertu pevskih 
zborov Kočevje, ki je bil 12. 
junija 1987 v Seškovem domu.

Na koncertu so nastopili: 
Nonet Željne pod vodstvom 
tovarišice Kristine Trkovnik, 
ženski pevski zbor »Jesen« in 
moški pevski zbor »Kolpa« pod 
vodstvom pevovodje Matjaža 
Weissa ter Moški pevski zbor 
»Svoboda« Kočevje.

Na zaključku te prireditve pa 
so nastopili združeni zbori 
občine Kočevje.

Mnogo napornih vaj in truda 
je bilo vloženega v sozvočje gla
sov, v harmonijo, ki je prepla
vilo dvorano Šeškovega doma.

Spontan aplavz zadovoljnih 
poslušalcev je pevcem največje 
priznanje za ves njihov trud in 
hkrati tudi edino plačilo.

Združeni zbori občine Kočevje

Film kot množični medij
Med vsemi komunikacijskimi 

mediji, ki so se razvili v tem sto
letju, je film prvi dozorel v 
umetnostno zvrst. Film kot 
umetnost pomeni, da si umetnik 
film zavestno izbere za posredo
vanje svoje vizije. Tak film vse
buje sporočilo in ni slučajen pro
izvod industrije zabave.

Film ima kot vsaka družbena 
institucija svoje hotene in neho
tene posledice. Celoten proces 
filmanja od zasnove, produkcije, 
prodaje, distribucije pa do 
izkustva gledanja in ocenjevanja 
filma, je proces v katerem sode
luje veriga soodvisnih faktorjev 
in o njihovi prepletenosti obi

čajno gledalec ne razmišlja.
KDO SNEMA FILME? ZA

KAJ? KDO GLEDA FILME 
IN ZAKAJ? KAJ RADI GLE
DAMO IN ZAKAJ? KDO 
OCENJUJE FILME? KDO IZ
BIRA FILME, KAKO IN ZA
KAJ?

Začetniki filmskega ustvar
janja si niti misliti niso mogli, da 
bo imel film tako globoke učinke 
na družbo, komunikacije in na 
svetovno kulturo. In če hočemo, 
da je film umetnost, potem je 
njegova osnovna funkcija, da 
skozi zabavo obogati naše 
izkustvo. Načeloma lahko ozna
čimo, da je dober tisti film, ki

vsebuje najmanj 70 % zabave in 
30 % estetskih, izobraževalnih, 
vzgojnih, umetniških vsebin. 
Vendar se dogaja že v sami 
filmski produkciji dihotomija: 
po eni strani preplavljajo tržišče 
številni ceneni zabavni filmi, na 
drugi manj številni zgolj umet
niški filmi. Filmi, ki združujejo 
oboje, so povezani z velikimi 
produkcijskimi stroški, visoka 
tržna cena vpliva na manjši 
odkup takih filmov. Tanko 
rezanje kruha naši kulturi se 
kaže tudi v dejstvu, da naši 
distributerji odkupijo prešte
vilne popceni filme, kar nas bo v 
dolgoročnem gledanju drago 
stalo. Ali naj kratkovidni efekti, 
ki so jim prepuščene cele gene
racije mladih in ki ogrožajo 
obstoj nacionalnih kultur, niko
gar ne skrbijo???

Tudi kinematografi so na ta 
način omejeni v svoji ponudbi. 
Pri tem je podeželski kinemato
graf še v toliko slabšem polo
žaju, saj FILMSKI HITI pridejo 
do naših gledalcev z veliko 
zamudo. Distributer, vsled 
delovanja tržnih zakonitosti, 
poceni kupuje in drago prodaja 
ter nudi boljšo ponudbo kajpak 
najprej večjim kinematografom. 
Vse to povzroča razdvojenost pa 
tudi nezadovoljstvo publike. 
Čista umetnost vsled utrujenega 
vsakdanjika gledalca težje tan- 
gira. Čista zabava na filmu pa 
gledalca banalizira in povzroča, 
da odhajamo iz kinodvorane 
nezadovoljni.

Naj poudarim, da je jugoslo
vansko filmsko tržišče raz
novrstno zlasti glede na žanr,

prevladujoča nacionalna pro
dukcija pa je ameriška. Preko 
filma prodira ameriški način 
življenja v vsako nacionalno kul
turo in nam vsiljuje sistem vred
not in življenski stil. To je 
splošna značilnost filma kot 
množičnega medija. Njegove 
specifične značilnosti pa so 
pogojene s socialno sredino, ki 
obkroža konkreten kinemato
graf. Ker je film namenjen mno
žici, ki je različno strukturirana 
in se v njej prepletajo raz
novrstni okusi, mora program
ska politika kinematografa to 
upoštevati. Programska politika 
kočevskega kinematografa 
nikoli ne bo adekvatna ljub
ljanski ali katerikoli drugi. 
Tudi praksa kaže, da isti film, ki 
je polnil dvorane npr. v Krškem, 
Titovem Velenju, Kopru, ni 
zainteresiral med kočevsko 
filmsko publiko niti 20 gledal
cev, kolikor je po naših doseda
njih določilih minimum, da film 
sploh predvajamo. Naši običajni 
filmski potrošniki se pred 
reklamnimi plakati za filmsko 
gledališče ustavljajo s čemernimi 
obrazi in zamahom roke, češ: 
»Spet zanič film, saj je nagra
jen!«

Opozorila na številna priz
nanja, ki jih nekateri dobri filmi 
zasluženo prejemajo na filmskih 
festivalih in jih dodeljujejo tako 
strokovnjaki, filmski kritiki kot 
tudi publika, so v kočevskem 
kinematografu pravzaprav anti- 
propaganda za ogled filma! Kje 
so meje med kulturno in 
finančno uspešnostjo?

Irena TrobentarZ otvoritve razstave kočevskih likovnih amaterjev

Uspeh Slovenskega mladinskega pihalnega orkestra
Iz pisma predsednika Zdru

ženja pihalnih orkestrov Slove
nije tov. Dušana Pečnika, vsem 
članom slovenskega mladinske
ga pihalnega orkestra:

»Za nami je doslej največja 
akcija v času delovanja orkestra, 
sodelovanje na 5. mednarodnem 
festivalu mladinskih pihalnih 
orkestrov v Karlsruhe v ZR 
Nemčiji. Oceniti je mogoče, da 
je bila izvedba v vseh pogledih 
uspešna, o čemer ne nazadnje 
priča visoko priznanje za iz-

Vodja delavske godbe Kočevje 
— Slavko Rančigoj s svojima 
varovancema, ki uspešno nasto
pata tudi v Slovenskem mladin
skem pihalnem orkestru (z 
desne Iztok Škulj, z leve Sergej 
Arko)

vrsten nastop na tekmovanju. 
Mednarodna ocenjevalna žirija 
je orkestru prisodila I. mesto s 
pohvalo. To je ob upoštevanju 
precej težjih pogojev dela, v 
katerih deluje slovenski »sestav
ljeni« orkester v primerjavi z 
ostalimi tekmujočimi, še po
seben dosežek. Zasluge za to 
imajo številni: matični pihalni 
orkestri, ki so prispevali svoje 
najboljše glasbenike, zavzeti 
mladi instrumentalisti s svojim 
strokovnim znanjem in mladost
nim nabojem in nikakor ne 
nazadnje strokovni oblikovalci 
orkestra na čelu z dirigentom 
Jožetom Hriberškom. Ravno 
skupno prizadevanje prispeva v 
delovanje Združenja novo ust
varjalno kvaliteto, ki bo gotovo 
blagodejno vplivala na razvoj 
skupnosti v celoti in njenih 
sestavnih delov. Zato izrekam 
vsem sodelujočim iskreno zah
valo.«

K uspehu tega orkestra sta 
prispevala tudi dva mlada god
benika iz Kočevja, Iztok Škulj in 
Sergej Arko, člana Delavske 
godbe Kočevje in učenca Glas
bene šole Kočevje. Delo, ki ga 
je s pomlajevanjem Delavske 
godbe zastavil njen »kapelnik«, 
Slavko Rančigaj, že kaže 
sadove. Sodelovanje dveh mla
dih klarinetistov v slovenskem 
mladinskem pihalnem orkestru 
je vsekakor priznanje, toliko 
večje, ker sta bila med najmlaj

šimi udeleženci — večina so bili 
že srednješolci ali celo štu
dentje, mlada Kočevca pa sta le 
osemletkarja. Vse to je potrdi
tev pravilne usmeritve Delavske 
godbe in njenega dirigenta, 
možnosti za boljše in množič- 
nejše delo z mladimi pa bodo še 
večje, ko bodo dokončani vad
beni prostori.

In kaj sta mladeniča še doži
vela na petdnevni turneji po 
Nemčiji: prepotovala sta velik 
del te dežele (vožnje v eno smer 
je bilo okoli 1000 km), videla sta 
prelepo in znamenito mesto 
Karlsruhe, z orkestrom sta sode
lovala na raznih koncertih in

skupaj z orkestrom požela mar
sikateri aplavz, prisluhnila sta 
izvedbam raznih skladb orke
strov iz drugih držav, ki so na 
tem srečanju sodelovale, spoz
nala sta nove prijatelje in videla 
še marsikaj zanimivega, pred
vsem pa sta si napasla oči na pre
lepih in kvalitetnih razstavljenih 
instrumentih. Mladinski sloven
ski pihalni orkester bo z delom 
nadaljeval tudi v bodoče in glede 
na mladost bosta mlada kočev
ska glasbenika lahko v njem 
sodelovala še lep čas. Upati pa 
je, da se bo v orkestru pojavil še 
kateri Kočevec.

C.

Linhartova ŽUPANOVA MICKA v Šeškovem domu. Pripravili in 
uprizorili so jo učenci 4. a družboslovno-jezikovne dejavnosti pod 
mentorstvom prof. Mete Prelesnikove.
Igrali so: Rosana Jami, Bruno Urh, Klemen Ahac, Primož Brus, 
Simona Škrabec, Peter Dekič in Bojan Blatnik
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Razpis tečaja veslanja v kajaku 
in kanuju na divjih vodah

Kulturno — športno društvo »Tone Ožbolt« iz Osilnice vabi vse, ki 
se žele naučiti pravilno in uspešno obvladavati čoln — kajak ali kanu 
po vodnih brzicah, na tečaj veslanja.

Tečaj bo vodil strokovnjak Kajak — kanu zveze Slovenije.
Tečaj vo b Osilnici: od 13. do 19. julija 1987 za prvo skupino in od 

20. do 26. julija 1987 za drugo skupino.
V kolikor bo interes, bo organiziran tečaj tudi avgusta.
Splošni pogoji in navodila za prijavo:

1. Prijavijo se lahko vsi, ki jih veseli veslaški šport (od mlajših do sta
rejših),

2. Prijave pošljite na naslov: KŠD »Tone Ožbolt«, 61337 Osilnica.
3. Prijava mora vsebovati: priimek in ime, letnico rojstva, točen nas

lov in navedbo, za kateri tečaj (prvi ali drugi) se kandidat prijavlja. 
Ob pričetku tečaja mora kandidat vplačati šolnino v znesku 
5.000 din.

4. Prehrano in prenočišče si mora tečajnik zagotoviti sam. možnosti 
so sledeče:
- Gostišče KOVAČ v Osilnici (penzion 8.000 din — prenočišče in 
prehrana), prenočišče z zajtrkom 4.000 din, kosilo 2.500 din
- Bife pri DANICI v Osilnici (kosilo 2.000 din, drugi obroki po 
naročilu)
- Penzionske usluge pri zasebniku v Osilnici po dogovoru.
- Možnosti kampiranja z lastnim šotorom, lahko pa se šotor izpo
sodi pri kŠD T. Ožbolt v Osilnici (najemnina za ves čas tečaja 
znaša 1.000 din).
Udeleženci se lahko na tečaj tudi vozijo z lastnim prevoznim sredst
vom.

5. Tečajniki lahko uporabljajo za vadbo lastni čoln (kar je zaželjeno), 
lahko pa si ga izposodijo pri KŠD T. Ožbolt (izposojevalnina za ves 
čas tečaja znaša 1.000 din).

6. Tečaj bo organiziran, če bo prijavljenih za vsako skupino vsaj 10 
kandidatov.

7. Vsem prijavljenim kandidatom bo organizator poslal pisno obve
stilo o pričetku tečaja.

8. Predviden urni vadbe: vsak dan dopoldne od 9.00 do 12.00 ure in 
popoldne od 16.00 do 18.00 ure.
Zadnji dan tčeaja bo preizkus znanja in podelitev diplom za 
uspešno šolanje.

9. Podrobnejše informacije dobite pri tovarišu Stanku Nikoliču, dr. 
(telefon 868-564 ali 869-105) ali pri tajniku društva (telefon 
868-517).

Kulturno športno 
društvo »T. Ožbolt« 

Osilnica

Spust s čolni po reki Kolpi
Kolpa spada med tiste reke, ki jo pretežni del še ni zajela sodobna 

industrializacija in z njo neposredni onesnaževalci.
Globoka soteska s šumečo Kolpo, neokrnjena narava z redkimi 

naselji, je ena tistih naravnih lepotic, kjer se oko odpočije, telo pa 
naužije novih moči.

Dolina reke Kolpe spada med kulturno in naravno dediščino, na 
katero moramo biti ponosni. Bojimo pa se, da jo bo človeška brez
brižnost uničila kot večino naših rek.

Naše društvo pripravlja 25. in 26. julija potovanje s čolni od Fare do 
Vinice z namenom, da bi se ljubitelji narave in rekreacije spoznali, 
razvedrili in uživali v naravnih lepotah doline reke Kolpe. Ob tem bi 
se po želji vključevali v interesne dejavnosti, kot so:
— ocenjevanje stanja jezov in mlinov,
— ugotavljanje večjih onesnaževalcev in smetišč,
— jemanje vzorcev vode in blata za biološko in kemično analizo,
— ugotavljanje stanja flore in favne in evidentiranje erozijskih poja

vov,
— fotografsko in filmsko dokumentiranje,
— kulturno umetniška dejavnost (potopisi, pesmi, skladbe, likovno 

izražanje).

Urnik potovanja
25. julij 1987:
ob 9,00 uri zbor v vasi Fara
ob 9,10 uri seznanitev s programom in pogoji potovanja
ob 9,30 uri odhod — začetek spusta po Kolpi
ob 13,00 — 14,00 ure počitek pri Grglju ali Žlebah
ob 18,00 uri prihod v Prelesje pri Starem trgu, kjer bo večerja,

priložnostni program, družabni večer in prenočitev 
(šotori, spalne vreče).

26. julij 1987:
ob 8,00 uri zajtrk
ob 9,00 uri nadaljevanje spusta
ob 12,00 uri prihod v vas Damelj (počitek, okrepčilo)
ob 13,00 uri nadaljevanje spusta
ob 16,00 uri prihod v Vinico in vključitev v prvo točko

IGER NA KOLPI (sprejem, mimohod in 
predstavitev potovanja). 

Po igrah bo velika zabava. Igral bo priznani narodnozabavni ansam
bel »RŽ«.

Zaradi velikih organizacijskih stroškov prosimo udeležence spusta 
po Kolpi, da na startu pri vasi Fara prispevajo po 2.500,- din. V ta 
prispevek je všteta večerja in zajtrk.

Za vse ostalo (spalna vreča ali šotor, prihod na sartno mesto in 
odhod s cilja, prehrano, razen večerje in zajtrka v Prelesju) skrbijo 
udeleženci sami.

Vabimo vas, da se nam pridružite. Svoje prijave pošljite najkasneje 
do 10. julija 1987 na naslov:
PARTIZAN VINICA
Društvo za rekreacijo in telesno vzgojo
68344 Vinica.

Podrobnejše informacije pa dobite na telefon: 068 55-335 Majerle 
Miran (dopoldne), 068 55-303 Troha Anton.

PARTIZAN Vinica 
Društvo za rekreacijo 

in telesno vzgojo
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Obiskali suh 
delovno

Has — obrat rirce
2. junija smo imeli naravo

slovni dan na temo OGLEDI. 
Ob osmi uri smo se zbrali v šoli v 
Fari, kjer smo dobili ša zadnje 
napotke za uspešen potek 
dneva. Nato smo se odpeljali z 
avtobusom proti Brodu. Učenci 
7. in 8. razreda smo izstopili 
pred Itasom v Pirčah, učenci 5. 
in 6. razreda pa so se odpeljali 
na Brod, kjer so se podrobno 
seznanili s potekom proizvodnje 
v tamkajšnjem lesnem obratu 
DIP. Obe delovni organizaciji 
sta za prebivalce na obeh stra
neh reke Kolpe velikega po
mena, saj se mnogim ni treba 
voziti na delo v oddaljene kraje, 
kot sta Kočevje in Delnice.

Na Itasu so nas zelo lepo spre
jeli. Srečanja z nami so se udele
žili tudi nekateri vodstveni 
delavci iz kočevskega Itasa. 
Odšli smo v jedilnico, kjer so 
nam podrobno predstavili razvoj 
in delo svoje' delovne organiza
cije. Seznanili so nas tudi s 
samoupravo, zelo podrobno pa 
so nam spregovorili o možnostih 
štipendiranja in zaposlitve. 
Ogledali smo si obrat, stroje in 
način dela. Posebej pozorno

smo spremljali prikaz zvijanja 
jekla za ležaje. Pogostili so nas 
tudi z malico. Dali so nam tudi 
prospekte in obeske. Ob enajsti 
uri smo se peš vrnili v šolo v 
Faro, kjer smo reševali pisne 
naloge in se pogovorili o poteku 
dneva. Ugotovili smo, da smo 
videli in slišali veliko novega in 
zanimivega ter se marsičesa nau
čili.

Mislim, da je bil naravoslovni 
dan koristen in poučen, še 
posebno pa za učence osmega 
razreda, ki zapuščamo osnovno 
šolo in bomo čez nekaj let delali 
v proizvodnji.

Andrejka Bizjak, 8. r.
Literarno-dopisniški 

krožek na OŠ Vas—Fara

Interesne 
dejavnosti 
v OS Kočevje

Vsakoletni pregled dela šole 
vključuje poleg analize učnega 
uspeha še pregled dela interes
nih dejavnosti.

V osnovni šoli je bila priprav
ljena razstava izdelkov šolarjev, 
ki so pod vodstvom mentorjev 
predstavili zanimiv izbor izdel
kov. V Šeškovem domu pa so 
pripravili kratek program z nas
lovom »Naša beseda«, v kate
rem so šolarji, ki delujejo na

kulturno-umetniškem področju, 
prikazali svoje znanje. V okviru 
programov so bila podeljena 
tudi priznanja delovnim kolekti
vom in društvom v Kočevju, ki 
sodelujejo pri izvedbi raznih 
oblik življenja in dela interesnih 
dejavnosti v šoli oz. omogočajo 
njihovo delovanje. Ta priznanja 
so prejele delovne organizacije 
Trikon, Oprema, Gozdno go
spodarstvo, ITAS, Hotel Pu
gled, LIK in Snežnik Kočevska 
Reka ter Zdravstveni dom, Dom 
starejših občanov, Občinska 
gasilska zveza in Občinska 
strelska zveza.

Zahvalo za sodelovanje pa so 
prejeli tudi številni zunanji sode
lavci in mentorji, ki so prispevali 
k uspešni izvedbi programov 
dejavnosti. Janez Konečnik

Delo fotokrožka OŠ Zbora 
odposlancev Kočevje

Zakaj bi ne bili veseli, saj so za daljši čas spet odložili šolske skrbi

nagradnih natečajev

Tudi jaz bi rad 
popravljal stroje

Ko sem bil deček 6 let me 
je začelo zanimati, kaj sta 
po poklicu moja starša. Z 
zanimanjem sem poslušal, 
ko mi je ati pripovedoval, 
kaj dela kot strojni inženir 
na ITAS. Težko sem razu
mel, kaj pomeni risati 
načrte, ugotavljati kako
vost kovin, organizirati 
delo. Počasi pa sem dou
mel, da je ta poklic v zvezi s 
stroji. Tudi sam sem takrat 
radovedno razkopal vsak 
avtomobilček, da sem ugo
tovil, kakšna je »mašina«. 
Seveda sta me ati in mami 
zato ošteta, jaz pa sem le 
potešil svojo radovednost. 
Tudi potem sem vedno zve
davo opazoval strica in 
atija, ko sta razkopavala 
kak gospodinjski aparat. 
Občudoval sem njuno 
spretnost, ko sta aparat 
spet sestavila in je ta v redu 
delal.

Ko sem začel hoditi v 
šolo, me je začelo zanimati, 
kako si pridobiš poklic 
strojnega inženirja. Ati mi 
je povedal, da je po osnov
ni šoli obiskoval srednjo 
tehnično strojno šolo. Tako 
je postal strojni tehnik. Ker 
pa so ga kovine in stroji 
zelo zanimali, se je vpisal 
na strojno fakulteto. Pove
dal mi je, da študij zahteva 
veliko vztrajnosti in delav
nosti. Po končanem študiju 
se je zaposlil v ITAS, sedaj 
pa je v službi v Melaminu. 
Njegovo delo je naporno in 
odgovorno. Tudi sedaj tež
ko razumem, kako in kaj 
pravzaprav dela. Po pripo
vedovanju pa sklepam, da 
skrbi za pravilno delovanje 
strojev. Prav rad bi si kdaj 
ogledal, kako poteka nje
govo delo.

Rok Kovačič, 5. h

Moj se rušilec
Zaposlen je na Inkopu v 

brusilnici. Brusi različne 
kovinske dele. Največkrat

■■e*

je to oprema za kopalnico. 
To delo ni prav nič pri
jetno. Zrak je v tistem pro
storu zelo onesnažen. Notri

so različni stroji za bru
šenje, varjenje in drugi, ki 
jih sploh ne poznam. Oče 
ni vsak dan za istim stro
jem. Velikokrat opravlja 
različna dela. Vedno mora 
na rokah nositi rokavice in 
oblečeni mora biti v modro 
delovno obleko. Vsak večer 
se mora temeljito umiti, ker 
se zelo prepoti v tistem pro
storu in pride domov ves 
utrujen.

Vesna Grgič, 6. e

vloj očka
Moj očka je zaposlen v 

delovni organizaciji INKOP 
Kočevje - Industrija ko
vinske opreme.

Tu dela že osemnajst let. 
Najprej je delal v nepo
sredni proizvodnji in je bil 
resnično pravi kovinar. 
Delo v tej delovni organiza
ciji ga je zanimalo in kmalu 
se je začel ob delu še izpo
polnjevati. Tako dela danes 
moj očka v komerciali. V 
tem oddelku ima veliko 
odgovornost. Njegovo delo 
ni samo pisanje in raču
nanje. Je prodajni referent. 
Po vsej Sloveniji in Istri 
prodaja kupcem izdelke 
Inkop-a. Med najpomemb
nejše izdelke, ki jih proda 
oziroma ponudi kupcem, so 
lestve vseh dimenzij, li
kalne mize in drugi pred
meti iz kovine. Veliko pov
praševanje potrošnikov po 
vsej Sloveniji pa je oprema 
za kopalnice, ki je zares 
čudovita. S tem, ko očka 
prodaja izdelke svojega 
podjetja širom po Sloveniji, 
prispeva veliko k temu, da 
ima podjetje dober doho
dek. Mojega očka resnično 
občudujem, kako z vese
ljem in zagnanostjo oprav
lja poklic v kovinski indu
striji.

Tatjana Osterman, 6. c

Razna dela
Težka fizična dela so 

naporna. Ta dela lahko 
zmorejo samo najmočnejši 
in najbolj zdravi. Tako delo 
je recimo prekladanje tra
mov ali drugih tovorov, ki

so težki ali delo v hladilni
cah, v katerih se hodi iz 
mrzlega prostora v toplega. 
To so zdravju škodljiva, 
utrujajoča dela.

V pisarnah, kjer se veliko 
kadi, je pa še huje. Tudi če 
sam ne kadiš, se zastrup
ljaš. Stalno ti po ušesih 
brnijo telefoni, ki jih je 
težko prenašati. Na takem 
delovnem mestu je moj 
oče. Je komercialist. Veliko 
mora potovati po raznih 
sejmih. Dela na LIK-u. 
Včasih ga po teden dni ni 
doma.

Moja mama pa je učite
ljica. Tudi to delo je težko. 
Uči prvi razred v osnovni 
šoli. Vsak dan mora pisati 
priprave. To pa ni nič kaj 
lahko.

Vsako delo je težko. 
Vendar bi bilo brez dela 
vsekakor vse dolgočasno. 
Še meni je lepo. kadar 
lahko popravim kolo ali kaj 
drugega.

Hribar Andraž, 5. h

Moj oče 
ključavničar

Imam očeta ki je po po
klicu strojni ključavničar. ■ 
Zaposlen je na Inkopu in 
opravlja dela vodje mon
taže. Ima 35 delavcev in 
delavk, katerim vsak dan 
odreja delo. Njegov de
lovni dan je naporen. Do
mov pride utrujen, čeprav 
ne dela za strojem, vendar 
naredi veliko korakov in 
»živčno trpi«, kot sam 
pravi.

Očeta sem že obiskala na 
njegovem delovnem mestu. 
Videla sem, ‘kako težko 
delo opravljajo ti delavci. 
Poleg tega je delo na strojih 
tudi nevarno. Če nisi previ
den, pride hitro do nesreče. 
Delo v tovarnah, kjer obde
lujejo kovino, nikakor ni 
lahko. V tem oddelku je 
veliko več žensk kot moš
kih. Tudi mladih deklet, ki 
pridejo na obvezno prakso, 
je dosti. Oče poskrbi za nji
hovo delo in varnost, na 
koncu obveznosti pa jih 
oceni.

Prepričana sem, da je 
zelo dober delavec, saj to

delo opravlja že 35 let in je 
že kot vajenec prišel na 
Inkop. Ob 40-letnici pod
jetja je dobil za nagrado 
lepo sliko.

Doma mi oče večkrat 
govori, naj se učim, da bom 
imela lažje delo. Sama pa si 
želim, da bi opravljala le 
tako delo, ki bi me res vese
lilo. Vem pa tudi to, da sem 
ponosna, ker imam očeta — 
dobrega ključavničarja.

Lisac Mateja, 6. a

Moj oče — kovinar
Delo kovinarjev je zani

mivo in cenjeno. Vsak 
pravi kovinar ljubi svoje 
delo, saj oblikuje kovine na 
strojih s svojimi rokami. To 
delo je struženje, brušenje, 
žaganje pa še in še. Dober 
kovinar mora biti natančen, 
domiseln in iznajdljiv.

Tudi moj oče se je odlo
čil in izučil za kovinostru
garja. Že od malih nog je 
bil vedno natančen. Z 
veseljem je spremljal delo 
na stružnici, ker je vidci, 
kako se spreminja osnovni 
material v zaželjeno obliko. 
To delo ga še danes zani
ma. Ko je končal poklicno 
šolo, se je odločil, da bo 
nadaljeval šolanje kovinske 
smeri. Postal je strojni teh
nik. Sedaj dela v DO ITAS 
v konstrukciji v razvojnem 
oddelku. Načrte, ki jih 
izdela, odnesejo v tehnolo
gijo, od tam pa v proiz
vodnjo. Delavci — poklicni 
kovinarji, po teh načrtih 
izdelajo manjše elemente. 
Iz teh pa sestavljajo mon
terji končni izdelek — 
cisterne. Moj oče gre več
krat v proizvodnjo, da vidi, 
kako poteka delo ključavni
čarjev in ostalih kovinarjev 
na oddelku cistern.

Ker sem šele v 6. raz
redu, še ne razmišljam o 
poklicu. Zanima me veliko 
stvari in rad bi postal marsi
kaj. mogoče tudi kovinar. 
Do takrat pa bom pridno 
širil svoje znanje in upam, 
da bom pravilno izbral svoj 
poklic.

Klemen Kovačič, 6. a

Petek, 3. 7. 1987

Komac dvakrat 
uspel v Avstriji

V Wolfsbergu v Avstriji je 
bilo v dneh od 23. do 24. 5. 1987 
tekmovanje za pokal julijskih 
Alp. Komac je igral za člansko 
reprezentanco Slovenije, Špelič 
Marjan in Murn Damjan pa sta 
zastopala naš klub. V ekipnem 
delu je bila Slovenija prva, kjer 
je bil Komac brez poraza. Pri 
posameznikih je Komac osvojil 
tretje mesto. Murn in Špelič sta 
igrala dokaj dobro in se uvrstila 
med 16 najboljših.

V dneh od 5. do 8. 6. 1987 je 
bilo v Judenbrgu (Avstrija) 
odprto člansko prvenstvo. V 
konkurenci osmih držav je 
nasotpila tudi članska reprezen
tanca Slovenije, za katero je 
igral Komac. Že v prvi tekmi je 
imela naša reprezentanca tekmo 
proti Kitajski in izgubila s 3 : 0. 
Komac se je proti Kitajcem zelo 
upiral in s tem vzbudil pozornost 
ostalih igralcev. Na koncu je 
osvojila Slovenska reprezen
tanca peto mesto. Pri posamez
nikih se je uvrstil med prvih 
osem igralcev, kar je bilo veliko 
presenečenje, saj so bili med 
prvimi osmimi sami znani igralci 
s Kitajci na čelu. Za vstop med 
štiri je tesno z 2 : 1 izgubil z 
Avstrijskim prvakom Fraczi- 
kom, ki je na svetovnem 
prvenstvu premagal tudi naše 
državne reprezentante.

Ob zaključku sta nastopila 
znana igralca Sekreten in Pur- 
kart in tako popestrila tekmo
vanje.

Kitajski igralec se je tudi 
ponudil, da pride trenirat za en 
teden v Kočevje s Komacem, 
toda žal za to klub nima denarja. 
Toda, če nočemo, da nam edini 
vrhunski igralec v Kočevju pro
pade, bomo morali slej ko prej 
take treninge našemu igralcu 
omogočiti, pri tem pa računati 
tudi na pomoč občanov 
Kočevja.

Marjan Oražem

Mladi kolesarji

V letošnjem letu je bilo za 
otroke nižjih razredov osnovne 
šole Zbora odposlancev Kočevje 
sistematično delo na področju 
spoznavanja osnovnih pravil 
prometnih predpisov in spoznav
anja osnov pravilne vožnje.

Prosvetni kader — mentorji 
prometne vzgoje so imeli za 
vsako razredno skupnost organi
zirana predavanja. Posebej pa 
so bili še organizirani tečaji pro
metnih predpisov, katerih vodja 
je bila tov. učiteljica Fanika 
Novak. 173 učencev tretjih raz
redov (od a do f) je uspešno 
zaključilo tečaj za vožnjo koles 
— teoretični in praktični del 
učenja. Iz teorije je uspešno 
opravilo izpit 160 učencev, iz 
vožnje pa 156 učencev. Učenci, 
ki so opravili izpit, so prejeli 
kolesarske izkaznice za vožnjo s 
kolesi. Prejeli pa so tudi značke

kot nagrado za marljivost.
Pri izvedbi programa so sode

lovali predstavniki AMD 
Kočevje, ZŠAM Kočevje in 
Milice.'

Pridobljeno znanje bo še zlasti 
koristilo otrokom, ko se bodo v 
času počitnic vozili s kolesi po 
javnih cestah.

S takim načinom vzgoje najm- 
lajših si v kočevski občini že 
vrsto let zagotavljamo odlične 
prometno varstvene dosežke, saj 
naša občina v slovenskem pro
storu slovi kot ena izmed tistih, 
ki ima najmanjše število otrok 
udeleženih v prometnih nesre
čah.

Kljub vsemu pa se priporoča 
tako staršem kot ostalim korist
nikom javnih površin, da v času 
šolskih počitnic posvetijo vso 
pozornost breskrbno razigranim 
otrokom na cestah.

AC

Pohod

II. tradicionalni pohod po 
poteh Kočevskega in Notranj
skega odreda je bil v soboto, dne 
30. 6. 1987. Na pohod se je šlo 
peš od vasi Žurge - Okrogla 
stena — Beliški vrh — Taborska 
stena. Vseh udeležencev je bilo 
29. Pohod je trajal (v obe smeri) 
dobri dve uri.

Pohodniki so se udeležili tudi 
proslave na Taborski steni.

S. N.

Karate

Kot že vrsto let, je tudi letos 
karate klub Kočevje organiziral 
karate turnir Sankukai stila. 
Tekmovanje je bilo 7. 6. 1987 v 
Domu telesne kulture v 
Kočevju. Udeležili so se ga tudi 
tekmovalci iz Ljubljane. Dom
žal, Mengša, Jarš, Komende, 
Kamnika, Maribora, Ribnice, 
Ivančne gorice in Hrastnika.

Tekmovanje je potekalo v 
treh kategorijah, in sicer: v višji 
(od zelenega do črnega pasu), 
srednji (rumeni in oranžni pas) 
tar karate za pionirje.

V višji kategoriji je zmagal 
Lavrič Miha iz Mengša, drugo 
mesto je dosegel Beširevič 
Senad iz Kočevja, tretje in 
četrto mesto pa sta si delila 
Kotar Dare iz Domžal in Dam
janovič Miroslav iz Maribora.

V srednji kategoriji je zmagal 
Tapač Ištvan iz Ljubljane, 
drugo mesto je dosegel Hiti 
marko iz Ljubljane, tretje do 
četrto mesto pa sta si delila 
Topljak Ivica iz Ljubljane in 
Oražem Brane iz Kočevja.

V kafah za pioonirje je zma
gala Lavrič Mateja iz Mengša, 
drugo mesto je dosegel kelšin 
Aleksander iz Ljubljane, tretje 
mesto Golubovič Julijana iz 
Ljubljane in 4. mesto Petančič 
Sandi prav tako iz Ljubljane.

Borbe so bile zanimive in 
dinamične.

Beširevič iz Kočevja je postal 
kar perspektiven tekmovalec, 
saj je pred tem turnirjem na 
regijskem tekmovanju zmagal, 
na republiškem tekmovanju v 
težnostnih kategorijah (70—75 
kg) v Žalcu pa je dosegel drugo 
mesto.

Konec maja pa nas je že dru
gič obiskal tudi japonski mojster 
karateja Tsukada (izg. Cukada). 
Na tridnevnem seminarju, ki je 
bil v Ljubljani, smo se slovenski 
karateisti naučili veliko novega. 
Seminarja so se udeležili tudi 
člani karate kluba Kočevje.

Marjan Kužnik

Trenerji sankukaia z mojstrom Tsukado
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24. igre mladih 
športnikov

6. junija 1987 so bile v Ribnici 
24. pionirske športne igre občin 
Ribnica — Delnice — Kočevje. 
Nekaj več kot 300 mladih šport
nikov in športnic se je pomerilo 
v osmih športnih disciplinah. 
Tudi letos ni bila izneverjena že 
nekajletna tradicija — zmago
valci so bili zopet kočevski šport
niki.
Rezultati:
atletika pionirji: 100 m — 1. 
Tomšič (R) 12,3, 2. Kromar (R) 
12,7, 3. Ličan (K) 13,2, 1000 m
- 1. boje (R) 3:05, 2. Kordiš 
(K) 3:11, 3. Erjavec (D) 3:15, 4 
xl00 m - 1. Kočevje 51,7, 2. 
Ribnica 52,1 3. Delnice 55,9, 
višina — 1. Činkel (K) 155, 2. 
Džukič (D) 150, 3. Lesar (R), 
daljina - L Kromar (R) 537, 2. 
Curl (D) 493, 3. Kump (K) 491, 
krogla — L Činkel (K) 13,03, 2. 
Pucelj (R) 12,47, 3. Jakopič (K) 
11,99, atletika pionirke: 100 m
- L Begič (R) 14,1, 2. Benčina 
(R) 14,1, 3. Grmovšek (K) 14,2, 
600 m
4 x 100 m Kočevje 55,6, 2. Rib
nica 57,3, višina — Lovšin (R) 
130 2. Guštin (K) 130, 3. Čampa 
(R) 125, daljina - L Čimer (K) 
449, 2. Rus (K) 435, 3. Popovič 
(R) 381, krogla - L Nusdorfer 
(K) 9,54, 2. Salika (K) 9,53, 3. 
Parazin (R) 8,90
košarka pionirji: Ribnica : Ko
čevje 10 : 32, Ribnica : Delnice 
23 : 16, Kočevje : Delnice 38 : 17 
košarka pionirke: Ribnica : Ko
čevje 6 : 11, Ribnica : Delnice
5 : 16, Kočevje : Delnice 17 : 12, 
rokomet pionirji: Ribnica : Ko
čevje 18 : 8, Ribnica : Delnice 
22 : 15, Kočevje : Delnice 
14 : 18,
rokomet pionirke: Ribnica : Ko
čevje 5 : 30, Ribnica : Delnice 
7 : 11, Kočevje : Delnice
21 : 4,
nogomet pionirji: Ribnica : Ko
čevje 1:1, Ribnica : Delnice 
1 : 4, Kočevje : Delnice 1 : 1, 
odbojka pionirji: Ribnica : Ko
čevje 0 : 2,
odbojka pionirke: Ribnica : Ko
čevje 0 : 2, Ribnica : Delnice 
2:1, Kočevje : Delnice 2 : 0, 
šah pionirji: Ribnica : Kočevje 
2,5 : 1,5, Ribnica : Delnice 1 : 3, 
Kočevje : Delnice 0 : 4,

Bo dovolj daleč?

šah pionirke: Ribnica : Kočevje 
1:1, Ribnica : Delnice 0 : 2, 
Kočevje : Delnice 0 : 2, 
namizni tenis pionirji: Ribni
ca : Kočevje 0 : 3, Ribnica : Del
nice 3:1, Kočevje : Delnice 
3 : 0,
namizni tenis pionirke: Ribni
ca : Kočevje 2 : 3, 
streljanje pionirji: Kočevje 473, 
Ribnica 327, Delnice 265, 
streljanje pionirke: Delnice 327, 
Ribnica 207, Kočevje 179. 
Ekipna razvrstitev:
1. mesto Kočevje 360 točk
2. mesto Ribnica 290 točk
3. mesto Delnice 240 točk

Ribniški organizatorji so se
zelo potrudili, tako da je bila 
organizacija celotnega tekmov
anja zelo dobra. Vsa Ribnica je 
bila polna tekmovalcev. Atleti 
so bili na stadionu v kasarni M. 
Bračič. Tam so tekme odigrali 
tudi rokometaši. Odbojkarji in 
odbojkarice, šahisti in igralci 
namiznega tenisa so bili v Domu 
JLA, rokometašice so tekme 
odigrale v dvorani, košarkaši v 
Partizanu, strelci so streljali na 
strelišču RIKO, nogometaši pa 
so bili na nogometnem igrišču. 
Udeležencem srečanja je organi
zator izročil prav lep spominek 
— bedž na temo iger. Po konča
nem tekmovanju so si športniki 
lahko ogledali filmsko predstavo 
v Domu JLA. za konec srečanja 
so bila podeljena še priznanja in 
pokali za dosežene skupne uvr
stitve.

Naslednje, 25. pionirske 
športne igre, bodo v Delnicah.

Arko Cveto

Ligaška sezona 86/87

Tekmovalna sezona 1986/87 je 
zaključena. Napetost je popu
stila in športniki se počasi pri
pravljajo na zaslužen počitek. 
Tekem ni več, treningov je vse 
manj, pa še ti so bolj za sprosti
tev. Trenerji in vodstva klubov 
delajo analize opravljenega dela 
in dosežkov ter pripravljajo 
načrte za naslednjo sezono. Mi 
pa v kratkem poglejmo, kaj so 
naši ligaši dosegli v tej sezoni.

Odbojka
članice — L mesto v L slovenski 
ligi, kar je največji uspeh v vsej 
zgodovini tega športa na 
Kočevskem,
člani — L mesto v 2. slovenski 
ligi in povratek v najkvalitetnejši 
slovenski razred
Rokomet
članice — 3. mesto v L slovenski
ligi,
mladinke — 7. mesto v mladinski 
ligi — center
pionirke - 2. mesto v SRS 
člani — 4. mesto v 2. slovenski 
ligi, 1. skupina,
mladinci — 4. mesto v mladinski 
ligi, center II.
Namizni tenis
člani — 4. mesto v 1. slovenski
ligi,

Pionirska vrsta odbojkarjev s trenerjem prof. Dušanom Cebinom

Najmlajša, a najvzdržljivejša in najhitrejša v teku na 600 m

kočevske •novice
Nogomet
člani - 2. mesto v Dolenjski ligi, 
kadeti - 1. mesto v Dolenjski 
ligi,
pionirji — L mesto v Dolenjski
ligi
Kegljanje
člani — 7. mesto v 2. slovenski 
ligi,
članice — L mesto v 1. ligi Kegl
jaške zveže Ljubljana in uvrsti
tev v 2. slovensko ligo
Šah
— 2. mesto v 2. slovenski ligi
Streljanje
ekipa SD Kočevje — 8. mesto v
1. slovenski ligi in žal izpad iz te 
lige,
ekipa SD M. Bračič — 7. mesto 
v 2. slovenski ligi — zahod.

Poleg teh ligaških tekmovanj 
in nekaterih odličnih ekipnih 
uvrstitev so naši športniki in 
športnice sodelovali še na raznih 
drugih tekmovanjih in dosegli 
vrsto dobrih rezultatov. Srednj- 
šolke so v odbojki osvojile repu
bliški naslov, kar je potrditev 
dobrega dela v klubu, mladinci 
Namiznoteniškega kluba
Kočevje so osvojili 5. mesto v 
SRS, na regijskem tekmovanju 
so pionirčki iz ŠŠD Pionir, sicer 
vsi člani NTK Kočevje osvojili 1. 
mesto, nato pa v finalu repu
bliškega tekmovanja 2. mesto, 
mlade igralke ŠŠD Pionir so v 
košarki zasedle 8. mesto v repu
bliki, kegljačice so se v parih 
uvrstile v republiške finale, 
karateist Beširevič Senad se je 
uvrstil na državno prvenstvo, v 
posamičnih tekmovanjih so se 
izkazali tudi strelci in celo v atle
tiki smo med mlajšimi imeli 
nekaj finalistov na republiških 
finalih za šolska tekmovanja. V 
tem naštevanju je izpuščena še 
marsikatera dobra uvrstitev 
naših športnikov, tako ekip kot 
posameznikov. VSe skupaj pa le 
kaže, da se v Kočevskem športu 
nekaj dela in verjetno ne slabo, 
saj drugače ne bi mogli dosegati 
takšnih rezultatov.

Arko Cveto

Kegljanje * 1
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Končano je tekmovanje v II. 
republiški ligi — zahod za 
moške. Clj, ki smo si ga zadali, 
je obsežen moštvo KK Kočevje 
je z dobrimi igrami doseglo deli
tev 4 — 6 mesta, kar je ned
vomno velik uspeh. Z malo več 
sreče, predvsem pa z veliko 
manj spoštovanja nasprotnikov, 
bi lahko osvojili celo L mesto in 
uvrstitev v I. republiško ligo. 
Toda glede na pogoje dela in 
tekmovanja v L republiški ligi bi 
nam igranje v tej ligi onemogo
čile (obvezni totalizatorji, krogle 
Leukolit). Tudi premajhno šte
vilo kvalitetnih igralcev bi bila 
velika ovira zfa uspešno nasto
panje. Klub, ki tekmuje v naj
višjem rangu slovenskega kegl
janja, mora imeti vsaj 12 zelo 
izenačenih igralcev, kar pa mi 
trenutno nimamo. To nam je 
sedaj tudi ena osnovnih nalog v
1. 87.

Drugo moštvo je končalo prvi 
del tekmovanja v 2. ligi LKZ in 
zasedlo 10. mesto. V jesenskem 
delu bo potrebno mnogo res
nejši pristop 2 treningu in tek
movanju, če se bo hotelo rešiti 
izpada. Razlike med sedmo in 
deseto uvrščenim so majave ter 
obstajajo razne možnosti za 
dosego boljše uvrstitve za kar je 
moštvo tudi sposobno.

Članice so končale tekmo
vanje v ligi LKZ in dosegle 1. 
mesto. Pred 'njimi so kvalifika
cije za vstop v II. republiško ligo 
v mesecu oktobru. Upamo, da 
bomo v jeseni ponovno gledali v 
Gaju tekmovanje republiškega 
ranga. Moštvo članic je spo
sobno doseči ta cilj in tudi 
uspešno tekmovati v II. repu
bliški ligi.

Člansko moštvo je nastopilo 
na turnirju »DOMŽALE 87« in 
z rezultatom 4922 kegljev dose
glo 10. mesto med 18 nastopajo
čimi (Levstik 837, Kajfež 817, 
Pajnič 823, Krže 8306, Novak 
794, Rački 821)

Na turnirju v počastitev 
občinskega praznika Ribnice so 
člani dosegli L mesto v disciplini

6 x 100 lučajev z rezultatom 2529 
kegljev (Levstik 430, Krže 419, 
Novak 419, Rački 426, Pajnič 
400, Kajfež 435)
Vrstni red turnirja:
1. Kočevje
2. Brest Cerknica
3. Riko Ribnica
4. Riko - veterani.

V povratnem srečanju s 
pobratenim Rabom so bili člani 
uspešni tudi na Rabu. Rab : Ko
čevje 5006 : 5151 (Orko 849, 
Novak 818, Pajnič 893, Rački 
831, Levstik 844, Kajfež 916).

Na turnirju za 8. marec so v 
Kočevju nastavile ekipe Krško, 
Delnice, Slovan in Kočevje. 
Vrstni red ekipno: L Krško 
2361, 2. kočevje 2302 (morgan 
372, Mihelič 358, Jnaež 370, 
Legan 390, Kosten 419, Trjun 
393) 3. Delnice 2288 in 4. Slovan 
2267. Najboljše posameznice 
turnirja so dobile praznične 
nagrade. Vrstni red posmeznic: 
Kosten (Kočevje) 419, Škafar 
(Krško) 416, Arh (Krško) 411.

Prvič so tekmovale tudi vete
ranke Delnic in Kočevja. Boljše 
so bile gostje, z rezultatom 
1436 : 1239. Za Kočevje so 
nastopile Pezdirc 234, Poročnik 
414. Šercer 348 in Marinč 243.

Vrstni red posameznic: 
Potočnik (Kočevje 414), Muvrin 
(Delnice) 373, Majnarič (Del
nice) 368

Na turnirju v počastitev OF v 
Krškem so članice dosegle 3. 
mesto. Zmagalo je moštvo 
EMO Celje ena najboljših ekip 
v državi. Za Kočevje so nasto
pile Janez 368, Žafran 408, 
Legan 408, Poročnik 369, 
Kosten 388 in Trpin 406. Naj
boljše posameznice so bile: 
Gobec 460, Šeško 450 in Pečov
nik 449 vse EMO.

Na prvenstvu posameznikov 
in parov LKZ sta nastopila dva 
para (Vodopivec — Adlešič in 
Novak - Sevenšek). V finale 
LKZ se je uvrstil samo novak 
med posamezniki. Mnogo več 
uspeha so imele članice, saj so se 
vsi trije pari uvrstili v finalni del. 
Nastopajo naslednji pari Legan 
— Trjun, Kosten — Janež in 
Mihelič - Žafran. Vsaj en par 
ima veliko možnost za uvrstitev 
na prvenstvo SRS prav tako dve 
posameznici.

V aprilu je klub prevzel in 
zelo dobro izpeljal področno 
Tekstiliada Dolenjske, katere 
organizator je bila DO Trikon.

Do konca prvega dela sezone 
je pred nami še organizacija 
delavskih športnih iger v mesecu 
juniju, potem pa imamo slaba 
dva meseca odmora. V tem času 
bi morali preurediti kegljišče, 
saj imamo nabavljeno vse 
potrebno (regije, krogle in 
rezervne dele za avtomate). 
Jesenski del sezone bo kmalu tu 
in s tem nove obveznosti. Ure
jeno kegljišče, pa je osnovni 
pogoj za normalno delo in dose
ganje dobrih rezultatov, katere 
smo si v svojem planu zadali.

Jože Kazina

■m Odbojka

Potrditev kvalitete

Ženska ekipa Odbojkarskega 
kluba Kočevje je v čadu od 19. 
do 21. junija 1987 sodelovala na 
11. shodu ženske odbojke v 
Rogozi. Tradicionalne prireditve 
se udeležujejo ekipe iz vse 
Jugoslavije; letos jih je bilo kar 
36. Športnice iz Slovenije, 
Bosne in Hercegovine, 
Hrvatske, Srbije in Celovca so 
odigrale vsega skupaj okoli 100 
tekem. Končni zmagovalec je 
bila ekipa Niškega Študenta, 
sicer prvoligašinje, pred ekipo 
Kočevja. Drugo mesto mladih 
Kočevk je ponovitev lanskolet
nega uspeha, ko so morale priz
nati premoč prav tako prvoliga- 
šinjam iz Maribora,

Poleg tekmovalnega dela so 
organizatorji srečanja posrkbeli 
tudi za kulturno zabavni prog
ram, ki so ga pripravili skupaj z 
Radijem Maribor. Na ta način 
so organizatorji še bolj prispe
vali k zbliževanju in razvijanju 
prijateljstva med obojkaricami 
in njihovimi spremljevalci. Po-
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12. športne igre socialnih 
zavodov Slovenije
mnmmummaemammKmm

Ekipa delavcev Dom starejših 
občanov Kočevje se je udeležila
12. športnih iger socialnih zavo
dov Slovenije, ki so bile 12. in
13. junija 1987 v Krškem. Za to 
športno srečanje so Kočevci pri
javili naslednje ekipe: kegljanje 
— ženske in moški, streljanje — 
ženske in moški, odbojka — 
ženske. Med 37 prijavljenimi 
domovi so udeleženci iz kočev
skega doma skupno dosegli 
odlično šesto mesto.

Ekipe sodosegle naslednja 
mesta: kegljanje — ženske 2. 
mesto s 448 keglji (prvi Mari
bor), posamezno Stanka Šala
mon 4. mesto s 165 keglji; kegl
janje — moški 10. mesto s 511

keglji; streljanje — ženske 4. 
mesto 389 krogov, posamezno 
Tatjana Cukjati 5. mesto s 147 
krogi; streljanje — moški 12. 
mesto s 373 krogi; odbojka — 
ženske 4. mesto.

Te športne igre so potekale v 
prijetnem vzdušju k temu je 
prispevalo tudi lepo vreme in 
dobra organizacija.

Glede na to, da so se delavke 
in delavci kočevskega doma 
prvič udeležili teh športnih iger, 
so dosegli dobre rezultate. 
Uspeh jih je vzpodbudil, da se 
bodo športnih srečanj udeležili 
tudi v prihodnje.

Jože Novak

Strelci in kegljači iz vrst delavcev Doma starejših občanov Kočevje

vemo naj še to, da so udeleženci 
srečanja vse tri dni preživeli v 
velikih vojaških šotorih, postavl
jenih v športnem parku v 
Rogozi, tekme pa so odigrali na 
improviziranih igriščih. Le 
finalne tekme od 1. — 8. mesta 
so bile odigrane v dvorani na 
Taboru v mariboru. Rezultat 
finala: Student (Niš) : OK
Kočevje 2:1.

Vrstni red: L Student (Niš), 
2. Kočevje, 3. Foča, 4. Partizan 
Tabor (Lj), 5. Termal (Kral
jevo), 6. Paloma Branik I, 7. 
Rogoza, 8. Fužinar, 9. Kamnica, 
10. Ljubno, 11. Triglav, 12. 
Krim L, 13. Gorje, 14. Ruše, 15. 
Paloma Branik II.

Arko Cveto

Odbojkašice SŠTUD 
Kočevje republiške 
prvakinje

Republiško tekmovanje 
srednjih šol v odbojki je bilo 19.
5. 1987 zaključeno v ljubljanski 
hali Tivoli z zmagoslavjem naših 
srednješolk. V finalni igri so pre
magale ekipo Srednje družbo
slovne in ekonomske šole iz 
Nove Gorice z rezultatom 2:1. 
Zmagovalno ekipo je vodil in 
spremljal na tekmovanjih njihov 
mentor prof. Rajko Luzar. 
Zadovoljstvo v ekipi in na šoli je 
izredno veliko, saj smo s priza
devnim delom odbojkašic in 
mentorja prispeli na republiški 
vrh ob hudi konkurenci. Drobni 
spodrsljaji pri organizaciji repu
bliškega prvenstva so zanemar
ljivi ob dobri igri in športni sreči.

Vse izjavljajo, da so zadovoljne 
s svojo igro, da so dovolj bor
bene in ob športni sreči bodo v 
bodoče ta naslov branile. Želijo, 
da bi se tekmovanje izpeljalo še 
na zvezni ravni.

Zmagovalna ekipa naših 
srednješolk: Maja Uran, Nataša 
Gornik, Andreja Drobnič, Katja 
Oven, Sandra Turk, Katja 
Hočevar, Nataša Škufca, Mar
jana Zalar, Lidija Stevanič.
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Najboljši na 
tradicionalnem teku 
skozi Osilnico

Na tradicionalnem teku skozi 
Osilnico, ki je bil 22. maja 1987 
ob 18. uri, so bili najboljši:

Cicibani: L Vesel Nataša, 2. Šti- 
mac Andreja, 3. Kovač Bojan.
Mlajši pionirji: L Janeš Elvis, 2. 
Rašperič Vjekoslav, 3. Tomec 
Jože.

Starejši pionirji: L Kovač
Simon, 2. Tomec Toni, 3. Šti- 
mac Žejjko.
Pionirke: L Žagar Magi, 2. Mal
nar Marijana, 3. Erent Natalija.
Mladinci: L Štamfelj Stanko, 2. 
Janež Marjan, 3. Štimac Antun.
Veterani: 1. Janež Antun, 2. 
Vesel Cveto, 3. Erent Albin.

Na teku je sodelovalo 32 tek
movalcev.

Stanko Nikolič*



60 let Delavske 
godbe Kočevje

Delavska godba Kočevje slavi letos pomemben jubilej — 
60-letnico delovanja godbe v Kočevju. Ustanovil jo je znani 
kapelnik Jože Petrovič, ki je vse svoje življenje posvetil glas
beni dejavnosti. V Kočevju je deloval od leta 1927 do 1931. 
Pod njegovim vodstvom je »Mestna godba Kočevje« prvo leto 
svojega delovanja štela že 37 godbenikov.

Poskusi o ustanavljanju godbe v Kočevju so bili sicer že 
pred prvo svetovno vojno in tudi po njej, vendar pa o tem ni 
podatkov.

Godba v Kočevju je v minulih 60 letih imela tudi krizna 
obdobja, zlasti leta 1930, 1939 in 1949, ko je godba razpadla, 
nato pa začela znova delovati pod drugim imenom in z novim 
vodstvom. Tudi sestav godbenikov v njej seje hitro menjaval.

Leta 1943 pa je godba prenehala delovati zaradi vojne. 
Toda kmalu po osvoboditvi je ponovno zaživela kot »Mla
dinska godba Proleter«. Sodelovala je na mnogih prireditvah, 
zborovanjih in prostovoljnih akcijah. Na tekmovanju mladin
skih godb Slovenije leta 1949 v Kranju pa je celo osvojila prvo 
mesto.

Ob koncu leta 1949 je godbena dejavnost ponovno za nekaj 
časa zamrla. Toda že leta 1951 so svojo godbo ustanovili 
rudarji pod nazivom »Rudarska godba«, ki se je leta 1971 
preimenovala v »Delavsko godbo Kočevje«. Pod tem imenom 
je godba postala organizacija vseh občanov in prevzela širše 
družbene naloge in obveznosti.

Na slavnostnem koncertu ob ijena tu(jj priznanja zaslužnim 
60-letnici Delavske godbe godbenikom ter OZD in drugim 
Kočevje, ki je bil 26. junija 1987 organizacijam za njihov prispe- 
v Šeškovem domu, so bila pode- vek ^ razvoju te zvrsti glasbene

kočevske e

Mestna godba Kočevje leta 1927
dejavnosti v Kočevju ter listine 
častnim članom godbe.

Podeljene so bile tudi Galu- 
sove značke zaslužnim članom 
godbe — zlate, srebrne in brona
ste.

Ob tej priliki je predsednica 
Kulturne skupnosti občine 
Kočevje poudarila, da 
»Delavska godba Kočevje s 
svojo dejavnostjo dokazuje, 
kako živ organizem je ljubi
teljstvo, kaj je prava delovna 
vnema in požrtvovalnost, saj so 
godbeniki v najkrajšem času 
temeljito prenovili delovne pro
store, ustanovili številne sekcije 
v njeni sestavi, ki združujejo 200 
mlajših in starejših članov, kar 
zagotavlja, da bo njeno delo še 
uspešnejše in kvalitetnejše.«

Znani dirigent Pavle Brzula 
pa je čestital Delavski godbi 
Kočevje za njen visoki jubilej v

imenu Zveze kulturnih organiza
cij Slovenije in Združenja pihal
nih orkestrov Slovenije ter pred
stavniku godbe izročil častni 
venec.

Ob tem je med drugim dejal:
»60 let ljubiteljskega dela na 

področju glasbene kulture je 
resnično visok in spoštljiv jubi
lej, kajti v tem času je bila pre
hojena dolga in naporna pot z 
veliko samoodpovedovanj in 
žrtvovanj prostega časa.

Najbrž ni mogoče našteti vseh 
nastopov na koncertih, pogre
bih, revijah in srečanjih, ki jih je 
godba imela od ustanovitve do 
danes. Za temi dolgoletnimi 
uspehi so prav gotovo trdo delo 
in ljubezen do glasbene umetno
sti vseh godbenikov tega orke
stra, posebej pa njegovega 
umetniškega vodja in dirigenta 
Slavka Rančigaja.«

Spomeniki NOB na Kočevskem

Spominsko obeležje padlim dijakom za svobodo v stavbi gimnazije Kočevje

V programu slovesnosti ob 
50-letnici slovenske gimnazije v 
Kočevju je bilo v avli oz. stop
nišču gimnazijske stavbe odkrito 
spominsko obeležje 35 dijakom 
te šole, ki so padli za svobodo 
1941 — 1945. Poleg imen padlih 
dijakov sta na obeležju vrezani 
tudi imeni dveh narodnih hero
jev — Jožeta Seška in Dušana 
Jereba, ki sta maturirala na 
kočevski gimnaziji 1927. oz. 
1928. leta.

Obeležje je izdelano iz hrasto
vih brun in debelih desk velikih 
razsežnosti (4 x 6 m).

Zasnove in izvedba obeležja 
je v celoti delo akademskega 
kiparja prof. Staneta Jarma, ki 
za svoje avtorstvo ni zahteval 
plačila.

Na srednjem deblu so vrezane 
besede našega velikega pesnika 
Franceta Prešerna:
»Manj strašna noč je v črne 
zemlje krili, ko so pod svetlim

Kočevska ni zaslovela le 
zaradi svojih geografskih 
posebnosti in zanimivosti ali 
nekdanjih naseljencev — 
nemške manjšine Kočevarjev 
— pač pa predvsem zaradi 
izredno pomembnih dogod
kov, ki so se med narodnoos
vobodilno borbo odvijali na 
njenem prostranem področju 
in ugodni razgibanosti ze
meljskih površin. Če vklju
čimo h Kočevski še njene 
mejne predele (Notranjsko, 
Belo krajino. Suho krajino, 
Gorski Kotar in obkolpske 
predele), dobimo teritorialno 
območje, ki se vedno ome
nja, kadarkoli načnemo vpra
šanje naše ljudske vstaje in 
revolucije. To so kraji in 
ljudje, ki so jih razmere med 
1941. in 1945. letom vključile 
med nepozabna pričevanja o 
junaškem zadržanju proti 
okupatorjem in zaradi najpo
membnejših dogodkov, ki so 
se odvijali ravno v teh prede
lih Slovenije in Hrvaške. 
Pomembnost teh dogajanj 
izpričujejo številni spome
niki, obeležja in znamenja, ki 
jih je samo na področju 
Kočevske občine nad 70. 
(Opisu teh dogodkov je 
namenjena tudi naša stalna 
rubrika Spomeniki NOB na 
Kočevskem).

soncem sužnji dnovi.«
Koliko generacij se je oplajalo 

ob teh besedah velikega pes
nika. Kakšne so bile usode 
tistih, ki so besede razlagali, in 
tistih, ki so te besede sprejemali. 
Sprejelo in doživelo je to usodo 
35 dijakov in dva heroja, katerih 
imena so vklesana v obeležje.

Pot malega slovenskega na
roda je bila trpka. V njegovem 
razvoju je bil ves čas prisoten 
tujec. Lc-ta si je prizadeval, da 
bi našemu narodu odvzel vse 
človekove pravice, in dostojan
stvo ter ga ponižal. Slovenski 
narod pa je vedno našel dovolj 
moči za svojo ponovno prerodi- 
tev. Več stoletij mu je uspevalo 
ohraniti svoje narodno bistvo v 
neštetih bojih za svojo nacio
nalno in socialno svobodo. Spoz
nanje, da sta človek in narod 
toliko bolj svobodna, kolikor 
imata razvito svojo umetnost, 
svoj jezik, svojo kulturo in zna
nost, je rodilo vrsto kulturnih in 
prosvetnih institucij, med dru
gimi tudi slovensko gimnazijo v 
Kočevju.

Zagotovo lahko trdimo, da je 
bila slovenska gimnazija v 
Kočevju med prvimi v Sloveniji, 
ki je zaradi svojega specifičnega 
položaja občutila temne sile 
nacistične agresije. To pa jo je 
tudi utrdilo. Zato ni čudno, da je 
svojo progresivno moč in revolu
cionarnost prenašala na svoje 
gojence — dijake.

Z razliko od kočevske gimna
zije za časa Avstroogrske, ki je 
imela ponemčevalno vlogo, je 
slovenska gimnazija, ustanov
ljena 1919. leta, imela močno 
poudarjeno vlogo narodnega in 
zlasti socialnega prebujanja. 
Mnogo učnega osebja so bivše 
jugoslovanske oblasti poslale na 
kočevsko gimnazijo v izoliranost 
zaradi njihovih naprednih pogle
dov in revolucionarnega delo
vanja. V Kočevju pa niso postali 
pasivni, temveč so z vso vnemo 
vnašali svoja napredna gledanja 
in revolucionarnost na dijake in 
delavski razred. V predavatelj
skem zboru gimnazije je bil v 
letih 1940-1941 tudi partizanski 
pesnik Vladimir Pavšič — Matej 
Bor. Mnogi dijaki kočevske gim
nazije so se v narodnoosvobo
dilni borbi in revoluciji izkazali 
kot izredno smeli borci ter spo
sobni poveljniki in vojaški stare
šine. Med njimi najdemo gene
rale, komandante brigad in divi

zij, pilote, mornariške oficirje in 
komisarje. Izmed maturantov pa 
je treba posebej omeniti na
rodna heroja prof. Jožeta Šeška 
in Dušana Jereba.

Jože Šeško je maturiral na 
kočevski gimnaziji 1927. leta v 
skupini prvih maturantov slo
venske gimnazije v Kočevju. 
Filozofijo je študiral na univerzi 
v Ljubljani. Diplomiral je na sla
vistiki. Leta 1933 je bil nameš
čen na Državni realni gimnaziji v 
Mariboru. Po treh mesecih je bil 
suspendiran, obdolžen komuni
stične propagande, sojen in po 
obsodbi zaprt v zaporih okrož
nega sodišča v Novem mestu. Po 
prestani kazni je živel brez 
stalne, redne zaposlitve do 
konca življenja v Kočevju. 
Udejstvoval se je kulturno in 
politično. Bil je sekretar okrož
nega komiteja KPS. 28. aprila 
1942 so ga izsledili italijanski 
okupatorji in ga kot talca 11. 
maja 1942 ustrelili v Ljubljani. 
Za narodnega heroja je bil ime
novan 27. novembra 1953.

Dušan Jereb je maturiral na 
kočevski gimnaziji 1928. leta. Po 
maturi je študiral veterino na 
Dunaju in v Zagrebu in diplomi
ral 1935 na Dunaju. Že v času 
šolanja se je udejstvoval v mark
sističnih krožkih in v revolucio
narnih akcijah. Tako se je razvil 
v revolucionarnega borca in 
dobrega marksista. Leta 1928 je 
postal član komunistične partije 
Jugoslavije. Ko je izbruhnila v

Španiji državljanska vojna, je 
imel namen iti preko Francije, 
da bi se pridružil španski repu
blikanski armadi. Toda že v 
Parizu mu je bolezen preprečila 
njegov namen.

Vojna ga je zatekla v Novem 
mestu. Bil je sekretar okrožnega 
komiteja KP Novo mesto in se
kretar OF. V začetku marca 
1943 so njegovo skupino aktivi
stov napadli Italijani in je 
junaško padel, ko je branil umik 
sotovarišev.

Za narodnega heroja je bil 
imenovan 21. julija 1953.

Usode ostalih dijakov, katerih 
imena so vrezana v spominsko 
obeležje v avli gimnazije, so 
podobne tem dvem herojem. 
Sedemintrideset imen je dopol
nilo neskončni seznam žrtev 
fašizma v Jugoslaviji in v svetu.

Obeležje bo trajno pričalo o 
junaštvu mladih dijakov in štu
dentov, katerih smrt jih je na
pravila nepozabne. Spominsko 
obeležje je bilo odkrito 8. junija 
1969 ob 50-letnici slovenske gim
nazije v Kočevju. Slavnostni 
govor in odkritje je opravil rav
natelj gimnazije prof. Herman 
Kotar, ki je v svojem izvajanju 
predstavil pomembno vlogo, ki 
jo ima gimnazija v prosvet- 
ljenstvu naroda, in orisal like 
dijakov, ki je za njih:
»Manj strašna noč v črne zemlje 
krili, ko pod svetlim soncem 
sužnji dnovi.« n

17. aprila 1942 je bilo v hiši družine Ožbolt posvetovanje slovenskih 
in hrvaških partizanov. Ob proslavi 45. obletnice tega pomembnega 
dogodka je bila odkrita spominska plošča

Petek, 3. 7. 1987

Vsi tisti, ki so prišli na slav
nostni koncert godbe, so bili z 
nastopom zadovoljni, izvedbo 
nekaterih skladb pa so z navdu
šenjem pozdravili. Nastop godbe 
je popestril tudi ženski pevski 
zbor »Jesen«. Spored pa je pri
jetno povezovala in napovedo
vala mlada godbenica Andreja 
Škorjanc.

Nastop sekcij Delavske godbe 
Kočevje na mestni ploščadi v 
centru Kočevja 27. junija je pre
prečilo deževje in bo izveden ob 
drugi priliki. Kljub dežju pa je 
godba izvedla polurni program. 
Odprti pa so bili tudi delovni 
prostori godbe v stavbi nekdanje

gimnazije v Kočevju.
S tem so ustvarjeni tudi pogoji 

za vaje godbe in njenih sekcij. V 
kolikor bo v celoti izpeljano tudi 
financiranje te dejavnosti po 
samoupravnem sporazumu, ki 
ga je večina OZD v Kočevju že 
sprejela, lahko v prihodnje pri
čakujemo še več uspehov godbe 
in njenih sekcij in seveda tudi 
več nastopov pred javnostjo. Le 
tako pa bo tudi Delavska godba 
Kočevje upravičila svoje po
slanstvo, ko je kot organizacija 
vseh občanov prevzela širše 
družbene naloge in obveznosti v 
občini.

Danilo Škulj

Kratek oris kulturnega življenja 
v Fari pred in po NOB

O kulturi in kulturnem živ
ljenju v Fari ni veliko napi1 
sanega, čeprav so bili »pri- 
farci« dobri pevci, igralci, 
instrumentalisti in zelo dru
žabni ljudje. Že v obdobju 
med obema vojnama je izra
žalo aktivnost kulturnega 
življenja Prosvetno društvo 
FARA, ki ga je ustanovil 
upravitelj župnije kaplan 
Dimnik okoli leta 1920. V 
okviru tega društva je deloval 
mešani pevski zbor in dram
ska sekcija. Pevski zbor je 
vodil učitelj Peterlin, ki je bil 
upravitelj 4-razredne šole v 
Vasi in hkrati tudi cerkveni 
organist. Kasneje je vodenje 
društva prevzel Martin Ma
rinč iz Podna. Bil je dober 
pevec, organist in režiser, ki 
je znal ljudi navdušiti za 
skupno delo. Z izbranim 
programom je nastopal po 
domačih krajih pa tudi na 
Hrvaškem. Dramska skupina 
je igrala znane slovenske 
igre: Deseti brat, Križ na 
gori. Divji lovec, Testament, 
Krivoprisežnik itd. Za izde
lavo kostumov so se igralci 
sami angažirali.

V Fari je bila okoli leta 
1930 ustanovljena tudi So
kolska četa. Starosta Sokola 
je bil Majetič Leopold, pod
jeten trgovec, gostilničar in 
župan v Fari. Neposredno 
pred NOB je župnik Stare s 
pomočjo krajanov zgradil 
zadružni in prosvetni dom, ki 
je društvu nudil ugodnejše 
pogoje za izvajanje svojih 
dejavnosti. Druga svetovna 
vojna je zavrla in končno 
tudi prekinila delovanje 
društva.

Kostelska mladina se je 
zbirala tudi na plesih, ki so 
bili na slovenski strani Kolpe 
le ob večjih praznikih, na

Hrvaškem pa vsako nedeljo. 
Glavni vzrok za maloštevilne 
plese pri nas velja iskati v 
prepovedi duhovščine in 
visokih denarnih pristojbi
nah, ki so jih ob organizaciji 
plesov morali plačevati 
gostilničarji. Plese so pre
težno spremljali tamburaši. 
Na kratko bom opisal nek
danji tamburaški ansambel 
Fara. Prifarske fante je zbral 
pekovski pomočnik Albin, 
doma iz Vrhnike, ki je služ
boval pri Lojzetu Južniču iz 
Fare. Obvladal je več tambu- 
raških instrumentov in 11- do 
18- letne fante navdušil za 
igranje.

Večino sredstev za nakup 
instrumentov so zbrali sami, 
pomagali pa so jim tudi kra
jani s prostovoljnimi pri
spevki. Berdo je kupil Južnič 
Jože v Vasi Grivac od prise
ljenca Epiha iz Gorice za 400 
din. Ostale instrumente so 
nabavili v Zagrebu. Kasneje 
so vključili v ansambel tudi 
violino, na katero je igral 
Tone Obranovič, ki je bil 
vodja ansambla. Za vadbo so 
se sestajali ob nedeljah, ko 
so bili prosti drugega dela. 
Igrali so na raznih kulturnih 
prireditvah, porokah, itd. Z 
delom so začasno prekinili 
med drugo svetovno vojno in 
nadaljevali po njej, ko jim je 
pri učenju pomagal Benčina 
France mlekar v Fari. Vsi 
člani so bili dobri glasbeniki 
in pevci. Igrali in nastopali so 
približno do leta 1960, ko sta 
jih bolezen in zamenjava 
službenega mesta začeli ovi
rati pri delu. Z željo, da 
ponovno oživimo tambura- 
ško tradicijo, smo v KŠD 
Kostel formirali tamburaško 
sekcijo.

Martin Marinč

Z leve proti desni: Papež Anton (Bugarija), Južnič Jože 
(Berdo), Obranovič Tone (Brač), Marinč Jože (Bisernica) — 
sedi

Glasilo »Kočevske novice« občinske konference SZDL Kočevje ureja ured
niški odbor v sestavi: Mirica Dimitrijevič — predsednica, Vlado Gašparac — 
odgovorni urednik, Rudi Muller - glavni urednik in člani Cveto Arko, Viktor 
Dragoš, Slavka Janša, Danica Kaplan, Jože Lindič, Valentin Mavrin, Milan 
Mlakar. Ive Stanič, Tanja Svetličič in Danilo Škulj. Uredništvo: 61330 
Kočevje, Ljubljanska 7 — telefon (061) 851-061. Rokopisov in fotografij ne 
vračamo. Glasilo izhaja v nakladi 6100 izvodov. Grafična priprava in tisk 
TISKARNA Novo mesto. Glasilo je oproščeno temeljnega prometnega 
davka po sklepu komiteja SRS za informiranje št. 421-1/72.


